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برجام بر لبه تیغ
کاظم جلالی 

سفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه 
برنامـه اقـدام جامـع مشـترک فعالیت هسـته ای ایـران )برجـام( نتیجه مذاکرات فشـرده 
چندسـاله بـود کـه سـرانجام در 14 ژوئیـه 2015 بیـن جمهوری اسـامی ایـران و گروه 
پنـج بـه عـاوه یک )روسـیه، چین، ایـالات متحده آمریکا، سـه کشـور اروپـای بریتانیا، 
فرانسـه، آلمـان و مشـارکت نماینده عالی اتحادیـه اروپا در امور خارجـی و امنیت( منعقد 
گردیـد و متعاقـب آن، در تاریـخ 20 ژوئیـه 2015 بـا قطعنامـه 2231 شـورای امنیـت 
سـازمان ملـل متحـد مـورد تأیید قـرار گرفت. برجام بر سـه پایـه اصلی اقتصـادی، فنی 

و سیاسـی )وحقوقی( بنا شـده اسـت.
نگاهـی بـه تحـولات 5 سـال گذشـته نشـان می دهـد کـه رونـد اجرایـی برجـام فـراز 
و نشـیب های زیـادی را طـی نمـوده اسـت. در ابتـدا شـاهد اجـرای تعهـدات برجامـی 
از سـوی جمهـوری اسـامی ایـران بودیـم و بـا اسـتناد بـه توافقـات بـه عمـل آمـده 
تحریم هـای ایـران کـه در ارتبـاط بـا فعالیت هـای هسـته ای ایران وضع شـده بـود، لغو 
گردیـد و مقرر شـد بخشـی از تحریم های )تسـلیحاتی( در پایان اکتبـر 2020 پایان یابد. 
امـا خـروج آمریـکا از برجـام در تاریـخ 8 ماه مـی 2018 احیـای تحریم هـا در دو مرحله 
90 و 180 روزه و وضـع تحریم هـای جدیـد توسـط آمریـکا موجـب گشـت اجـرای این 
توافـق بین المللـی بـا پیچیدگی بیشـتر روبرو شـود. در مدت کوتاهی پس از عهدشـکنی 
آمریکا، کشـورهای باقیمانده در برجام در نشسـت های کمیسـیون مشـترک در بروکسـل 
و نیویـورک شـرکت کردنـد و بـا صـدور بیانیه بـر حفظ برجـام و اجرای تعهـدات خود و 
انجـام برخـی اقدامـات جهـت متنفع شـدن ایـران از مزایای برجامـی تأکیـد نمودند، اما 
علی رغـم همـکاری و همراهـی روسـیه و چیـن، عـدم اجـرای کامـل تعهدات از سـوی 
سـه کشـور اروپایی در سـایه محدودیت های اعمال شـده بعـد از خروج آمریـکا از برجام 
و وضـع تحریم هـای ثانویـه موجـب گشـت اوضـاع بیشـتر پیچیده شـود و عمـاً ایران 
از منافـع اقتصـادی برجـام بهـره ای نبـرد و در نتیجـه یکـی از پایه هـای مهـم برجـام 
)اقتصـادی( سسـت گـردد. تاش هـای آمریکا بـه همین جا بسـنده نکرد و تـاش دارد 
بـا تمدیـد تحریم هـای تسـلیحاتی جمهوری اسـامی ایران بخـش دیگـری از برجام را 

نماید. متوقـف 
در ادامـه تنـش آفرینـی آمریـکا، ایـن کشـور بـا اقدامـات تحریک آمیـز پایه  فنـی برجام 
را هـدف گرفـت و بـا تمدیـد نکـردن معافیت هـای در نظـر گرفته شـده بـرای برخی از 
پروژه هـای صلح آمیـز هسـته ای سـعی نمـود بخـش دیگـری از مزایـای برجـام را نابود 
نمایـد. عـاوه بـر آن، بـا تاش هـای آمریـکا بـرای تمدیـد تحریم هـای تسـلیحاتی و 
ادعـای نادرسـت ایـن کشـور در مـورد تهدید بـه اسـتفاده از مکانیزم اسـنب بک با هدف 
تضعیـف پایـه حقوقـی و سیاسـی صـورت گرفتـه تـا رونـد فشـار حداکثـری واشـنگتن 
تکمیـل گـردد. بـدون شـک سسـت کـردن سـتون برجـام بسـیار مخاطره آمیـز بـوده و 
می توانـد ثبـات، صلـح و امنیـت جهانی را تخریب نماید. شـرم آور این اسـت کـه آمریکا 
بـه عنـوان کشـور ناقض قوانیـن بین المللی، از سـایر کشـورهای عضو برجـام می خواهد 

بـه تعهـدات بین المللـی خـود پایبند نباشـند.
هرچنـد روسـیه و چیـن، هـم از نظـر سیاسـی و هـم در عمـل نشـان دادنـد کـه بسـیار 
مصمـم هسـتند برجـام همچنـان بـه حیـات خـود ادامـه دهـد، ولـی از سـوی دیگـر، 
اروپائیـان علی رغـم تمایـات مثبـت سیاسـی، هنـوز نتوانسـتند در عمـل پایبنـدی بـه 
تعهـدات خـود را ثابـت نماینـد. کانـال مالـی اروپـا موسـوم بـه اینسـتکس فعال شـده، 
ولـی بـه دلیـل معـدود و محـدود بـودن معامـات تحـت فشـارهای آمریـکا، نتوانسـته 
اسـت کارایـی لازم را داشـته باشـد. حرکت اخیـر اروپائیـان در ارائه قطعنامـه ضد ایرانی 
در شـورای حـکام آژانـس بین المللـی انـرژی اتمـی نیـز ضربه دیگـری بر رونـد اجرایی 
برجـام می باشـد. ایـن در حالی اسـت که طی سـال های اخیـر، جمهوری اسـامی ایران 

بیشـترین همـکاری را بـا آژانـس بین المللـی انـرژی اتمی داشـته اسـت.
در هنـگام انعقـاد برجـام تقریبـا اکثراً اعضا اذعان داشـتند کـه این یک توافـق برد- برد 
اسـت، امـا بعـد از پنج سـال وارد کردن ضربـات پی در پی بـه برجام و اجـرای نامتوازن 
آن، ایـن ویژگـی سـند مذکـور از بیـن رفته اسـت. امـا هنوز فرصـت برای نجـات برجام 
باقـی اسـت و تنهـا اراده سیاسـی و اقدام عملـی اعضـای باقیمانده برجام را بـرای ایجاد 

می طلبد. تـوازن 

دیدگاه

بیانیه آیت الله العظمی مکارم شیرازی در خصوص گرانی؛

مسئولان حتی اظهار شرمندگی هم نمی کنند 

آیـت الله ناصـر مـکارم شـیرازی از مراجع تقلیـد در پیامـی در خصوص گرانی هـای اخیر 
تاکیـد کـرد: قـوای سـه گانه عوامـل گرانـی را پیـدا کـرده، با توجـه بـه محدودیت های 
موجـود همچـون تحریم هـای ظالمانـه، بـا ارائـه راهکارهای مناسـب، جلـوی این وضع 

نابسـامان را بگیرند.
در ایـن پیـام آمـده اسـت: در ایـن ایـام، بسـیاری از مـردم نسـبت بـه گرانـی روزافزون 

کالاهـا کـه برخـی چندیـن برابـر شـده اسـت، به شـدت اعتـراض دارند.
پیـام حاکـی اسـت: دیگـر، اجـاره مسـکن، خریـد جهیزیـه و مایحتـاج زندگـی جـز بـا 
وام هـای سـنگین ممکـن نیسـت. از سـوی دیگـر، برخـی بیـان می کنند که چـرا مراجع 
تقلیـد در برابـر ایـن وضـع  سـکوت کرده انـد؟! ما نه تنهـا سـکوت نکرده ایم، بلکـه بارها 

دراین بـاره سـخن گفته ایـم و بازهـم می گوییـم.
مسـاله مهم، خونسـردی مسـئولان اسـت! که بـا وعدۀ حل مشـکات و مسـئولیتی که 
دارنـد، اکنـون حتـی اظهـار شـرمندگی هـم نمی کننـد! و غالبـاً بـا پرداختن به مسـائلی 
همچـون برخـی دسـتاوردها یـا افتتـاح پروژه هـا، کشـف داروهـای جدیـد، تأمیـن آب و 
بـرق بـرای برخـی مناطـق و غیـره کـه در جای خـود قابل تقدیر اسـت، عماً خـود را از 

زیـر بار مسـئولیت سـنگین گرانـی سرسـام آور، کنار می کشـند.
پیـام می افزایـد: مشـکل مهـم دیگـر ایـن اسـت کـه ایـن گرانی هـای لجام گسـیخته 
متوقـف نمی شـود و همچنـان افزایش هـا ادامـه دارد و مجلسـیان محترم نیز جـز انتقاد، 
چندان کـه لازم اسـت، راهکارهـای عملـی ارائـه نـداده، و حتی بعضـاً به امور حاشـیه ای 
می پردازنـد. در ایـن میـان، برخـی سـودجویان نیـز از ایـن وضـع سوءاسـتفاده کـرده و  

سـیلی بـه روی هم وطنـان ضعیـف خـود می زننـد.
به یقیـن، ایـن مشـکل تنها بـا اعتـراض و انتقاد حل نمی شـود بلکـه باید قوای سـه گانه 
عوامـل گرانـی را پیداکـرده، بـا توجـه بـه محدودیت های موجـود همچـون تحریم های 
ظالمانـه، بـا ارائـۀ راهکارهـای مناسـب، جلـوی ایـن وضـع نابسـامان را بگیرنـد و تـا 
آنجـا کـه امـکان دارد در حـل ایـن مسـاله اجتماعـی کـه خدای نکـرده ممکـن اسـت 
منشـأ سوءاسـتفاده دشـمنان و ضدانقـاب گـردد، بیاندیشـند و به جـای سـخن، بر عمل 

یند. بیافزا

پنجسالگیتوافقهستهای

برجاستاگربگذراند!

پنجمین  بــا  همزمــان 
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توافق  انعقاد  ســالروز 
آن  به  انتقادات  برجام 
افزایش یافته و برخی 
نماینــدگان مجلس در 
یکشــنبه  علنی  جلســه 
پانزدهــم تیرمــاه که با 
»محمدجــواد  حضــور 
ظریف« وزیر امور خارجه 
پیرامــون  کشــورمان 
تحــولات  بررســی 
بین المللی و سیاست جمهوری اسامی ایران 
برگزار شــد، حمات تندی را به سمت مرد 
شــماره یک دیپلماسی کشــور روانه کردند. 
برخی از آنها مدعی شدند که با برجام، اقتدار 
و عزت ملت ایران خدشــه دار شده و تهران 
باید تصمیم شــجاعانه ای مبنی بر خروج از 
توافــق بگیرد و اقتدار کشــور را با خروج از 
برجام به دنیا اعام کند. حال این پرســش 
مطرح است که به راستی جمهوری اسامی 
ایران پنج سال پیش با توافق هسته ای اقتدار 
و عظمت خود را از دست داد یا اینک با این 
توافق بــه بازیگر تعهدپذیر و تعامل گری نزد 
جامعه بین الملل تبدیل شد و کار دشمنان را 

دشوارتر ساخت؟
از نــگاه ناظــران، بســیاری از انتقــادات و 
اعتراضاتــی که به توافق هســته ای صورت 
می گیــرد، رنگ و بوی سیاســی دارد و بیش 
از توجه به منافع ملی، منافع شخصی، حزبی 
و جناحی را در اولویــت دارد. این افراد حتی 
در سال های آغاز اجرای توافق که با برداشته 

شــدن تحریم ها، تهران میزبان صدها هیات 
اقتصادی و تجــاری خارجی از کشــورهای 
مختلــف جهــان بــود، دســت از اعتراض 
برنمی داشــتند. اما خروج آمریکا از برجام در 
اردیبهشت 97 و ازسرگیری مجدد تحریم ها، 
بهترین خبری بود که برخی انتظار شنیدن آن 
را می کشیدند و با بهره گیری از این وضعیت، 
تمامی دستاوردهای توافق را زیر سوال بردند. 
این مخالفان همیشگی برجام، در حالی توافق 
هســته ای را در تقابل با عزت و اقتدار ایران 
معرفی می کنند که گویا شرایط ایران را پیش 

از توافق برجام به کلــی از یاد برده اند. ایران 
زمانی به مذاکرات دو ســاله برای دستیابی به 
توافق وارد شــد که صدور 6 قطعنامه از سوی 
شــورای امنیت سازمان ملل، شــرایط را چه 
از لحــاظ اقتصادی و چه از لحاظ سیاســی- 
امنیتی در وضعیت بحران قرار داده بود. صدور 
پنج قطعنامه شــورای امنیت به شماره های 
بــه  و   1835  ،1803 ،1747 ،1737 ،1696
ویژه سخت ترین و جدی ترین مصوبه شورای 
مذکــور در قالــب قطعنامــه 1929 اجماعی 

بین المللــی علیه ایران ایجاد کرد؛ قطعنامه ای 
که بر اساس فصل هفتم منشور سازمان ملل، 
ایران را تهدیدی برای صلح و امنیت منطقه و 
جهان معرفی می کرد و به مبنایی برای اعمال 
فشار و تحریم های دیگر سازمان ها و کشورها 
علیه ایران تبدیل شــده بود. حدود یک هفته 
بعد از برجام و در پی همکاری های ســازنده و 
متقابل ایران بــا 1+5 و همچنین آژانس بین 
المللی انرژی اتمــی، قطعنامه 2231 تصویب 
شد؛ قطعنامه ای که برخاف شش مورد قبلی 
شورای امنیت، هدف آن مجازات و تنبیه ایران 

نبود بلکه محدودیت های گذشــته را از ایران 
برداشــت. مهمتر اینکه با صدور این قطعنامه 
خارج از فصل هفتم و ماده 41 منشــور ملل 
متحد، دیگر نمی شد ایران را تهدیدی جهانی 
جلوه داد. از دیگر دستاوردهای ایران در برجام، 
متقاعدســازی طرف های مذاکره برای ادامه 
فعالیت های هسته ای اما در سطحی محدودتر 
از گذشــته بود. طرف غربی که پیشتر حاضر 
به باقی ماندن یک پیچ و مهره از تاسیســات 
هســته ای ایران نبود، ســرانجام چاره ای جز 

کوتاه آمدن در این زمینه نیافت و حتی به طور 
رسمی و قانونی پذیرفت که ایران در بازارهای 
بین المللی حاضر و محصولات هسته ای خود 
را بــرای فروش عرضه نمایــد. افزون بر آن، 
با برجام ســاختار کلی برنامه هسته ای ایران 
از جمله برنامه ها و زیرســاخت های مرتبط با 
آن حفظ شد و همچنین ایران توانست برنامه 
تحقیــق و توســعه )R & D( خــود را روی 
سانتریفیوژهای پیشرفته ادامه و مراحل آغاز و 
تکمیل فرایند تحقیق و توسعه سانتریفیوژهای 
IR ,5-IR ,6-IR-4 و IR-8 را در طول دوره 

زمانی 10 ساله به انجام رساند. آمریکایی که 
پیش از برجــام بدون زحمت و تکاپو، به طور 
دائــم قطعنامه های ضدایرانی را در شــورای 
امنیت ســازمان ملل به تصویب می رســاند، 
امــروز دچار ســردرگمی شده اســت. ناتوانی 
»دونالــد ترامپ« و تیــم او در روزهای اخیر 
که شــورای امنیت بارها به صورت مجازی و 
غیرمجازی تشــکیل جلسه داده، آشکارا قابل 
مشــاهده اســت. تقای آمریکا از آن جهت 
افزایش یافته کــه محدودیت های مندرج در 

برجام یکی پس از دیگری در حال پایان یابی 
است. محدودیت هسته ای 10 ساله، تسلیحاتی 
پنج ســاله و موشــکی هشت ســاله وحشت 
آمریکا و متحدان خاورمیانه ای این کشــور را 
برانگیخته اســت. از این رو با نزدیک شــدن 
به مهرماه و برداشــته شــدن محدودیت های 
تســلیحاتی، تاش کاخ ســفید برای دائمی 
کردن یا دست کم به تعویق انداختن آن شدت 
گرفته است. به دلیل همین توافق هسته ای و 
حمایــت برخی اعضای برجــام از جمله چین 
و روســیه اســت که آمریکا با بهره گیری از 
تمام ظرفیت خود تاکنون نتوانسته حتی یک 
محدودیت تسلیحاتی را به تعویق بیاندازد چه 
رسد به تصویب قطعنامه های سریالی همانند 
گذشــته. در هفته های اخیــر نیز پیش نویس 
قطعنامه ضدایرانی آمریکا در شــورای امنیت 
راه بــه جایی نبرد و تنهــا در حد پیش نویس 
باقی مانــد. با درک چنین شــرایطی بود که 
آمریکا و دیگر دشــمنان با فشــار بر تهران، 
سال ها است در صدد خارج ساختن جمهوری 
اســامی ایران از این توافق برآمده  اما ناکام 
مانده اند. جمهوری اســامی ایران حتی پنج 
گام کاهنده برجامی را در چارچوب مفاد برجام 
و با هدف متوازن سازی تعهدات در پی مصوبه 
شــورای عالی امنیت ملی برداشت. حال این 
پرســش به ذهن می رسد که به فرض تحقق 
مطالبــه مخالفان دولــت در مجلس و خروج 
ایران از برجام، بــاز هم آمریکا برای تصویب 
قطعنامه های ضدایرانی شورای امنیت و شکل 
دادن به اجماع جهانی علیه ایران در انزوا قرار 

می گرفت؟

یادداشت

از نگاه ناظران، بسیاری از انتقادات و اعتراضاتی که به توافق هسته ای صورت می گیرد، رنگ و بوی سیاسی دارد و بیش 

از توجه به منافع ملی، منافع شخصی، حزبی و جناحی را در اولویت دارد. این افراد حتی در سال های آغاز اجرای توافق که 

با برداشته شدن تحریم ها، تهران میزبان صدها هیات اقتصادی و تجاری خارجی از کشورهای مختلف جهان بود، دست 

از اعتراض برنمی داشتند

,,

روایت شبکه تلویزیون جهانی چین از قرارداد همکاری ۲۵ ساله ایران و چین

تفسیر چینی ِ تفاهمنامه

گزارشگر ویژه سازمان ملل:

ترور سردار سلیمانی نقض حقوق بشر به شمار می رود

قرارداد 25 ســاله همکاری اســتراتژیک ایران 
و چین در روز های گذشــته محل بحث زیادی 
در کشــور بوده و در همین راســتا، مخالفان و 
موافقان این قرارداد، اســتدلال ها، فرضیات و 
داوری هایی نهایــی در مورد آن را مطرح کرده 

اند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل از 
تابناک، در همین راستا، شبکه تلویزیونی جهانی 
چین )CGTN( گزارشــی پیرامون واکنش ها به 
ایــن قرارداد و منافع آن برای دو طرف پرداخته 

و نوشته است:
طبــق گزارش هــا، ایران در حــال مذاکره بر 
توافقنامــه همکاری 25 ســاله بــا چین به نام 
»مشــارکت جامع اســتراتژیک چین و ایران« 
اســت. پیش نویس این سند در بیانیه مشترک 
و در جریان ســفر شی جینپینگ رئیس جمهور 

چین به تهران در سال 2016 رونمایی شد.
طرفداران از چین به عنوان یک شــریک قابل 
اعتماد در توسعه و تجارت یاد کرده و استدلال 
مــی کنند که ایــران مانند ســایر اقتصادهای 

اوراسیا، از این مشارکت بهره مند خواهد شد.
دولت ایران توافق اولیه را »نقشــه راه شــفاف 
و راهنمــای اصولی برای روابــط برد-برد بین 
دو کشــور« توصیف کرده که بنا بر آن از یوان 
چینی در تراکنش های معاماتی آینده استفاده 

می شود.
به اعتبار آن، این طــرح مورد توجه قرار گرفته 
است. درســت است که چشــم انداز چند دهه 
روابط هنوز به امضا نرســیده اســت، اما قباً 

مناظــرات و بحث هــای داغ در مورد آن را در 
ســطح ایالتی، دولت محلی و فراتر از آن شاهد 
بوده ایم. هنوز مشــخص نیســت که دقیقاً چه 
چیزی طرفداران و منتقدین درباره جزئیات این 
توافق نامه می دانند، ولی فوایدی که برای هر 

دو طرف خواهد داشت، بسیار است.
طرفداران با احساس امید و هیجان می گویند، 
توافق نامه همکاری طبــق قوانین بین المللی 
قانونی است و باید نهایی و محترم شمرده شود 
که چشم اندازی همراه با دوراندیشی و صداقت 
دارد. ایــران در شــرایط اضطــراب اقتصادی 

است و در صورت ادغام در ابتکار یک کمربند و 
یک جاده )BRI( و سازمان همکاری شانگهای، 

دستاورد بزرگی کسب خواهد کرد.
به گفته آنها، این توافق نامه آنچه می تواند در 
مورد روابط عمیق و ریشــه دار مفید باشــد، در 
نظر می گیرد که شــامل صدها پروژه عمرانی 
است و برای هر دو کشور یک هدف اقتصادی 
روشــن دارد. چینی ها نیازهای فزاینده مالی و 
زیرســاختی ایران را برطرف می کند و از سوی 
دیگــر، به منافع تجاری شــرکت های چینی و 

غول های فناوری توجه دارند.
فراتــر از ایــن، آنها این توافق نامــه را تزریق 
سرمایه لازم می دانند که می تواند به پر کردن 
شکاف توســعه تکنولوژیکی ایران و همچنین 
فراهم کردن مســیر جدید رشــد برای سیستم 
حمل و نقل، بخش های نفتی، گاز و پتروشیمی 
و بنــادر و مناطق صنعتی در امتداد خلیج فارس 

و دریای خزر کمک کند.
عاوه بر این، مدافعان به درستی تأیید می کنند 
که وقتی پای سیاســت بین الملل به میان آید، 
چین شــریک سیاسی قابل اعتمادی است. آنها 
از چیــن به عنوان یک طرف در توافق هســته 
ای ایران در ســال 2015 با قدرت های جهانی 
که عضوی از شورای امنیت سازمان ملل متحد 
اســت، یاد می کنند. آنها چین و روســیه را به 
دلیل ابراز مخالفت با تاش های ایالات متحده 
برای تمدید تحریم تســلیحات سازمان ملل در 
مــورد ایران، که قرار اســت در ماه اکتبر طبق 
توافق هسته ای منقضی شــود، همراه با فشار 

برای شروع بازگشت تحریم های سازمان ملل، 
ستایش می کنند.

اما در یــک تضاد تند و شــدید، افســانه ها، 
تصــورات غلط و اشــتباهات و هیجان و تنش 
زیــاد نیز در اینجا وجود دارنــد. تعداد معدودی 
از منتقدین و بدبینان بــه دروغ تبلیغ می کنند 
که این توافق منافــع ایران را برای یک دولت 
خارجــی قربانی می کند. آنها ادعا می کنند که 
براساس شــرایط این توافقنامه، ایران جزایری 
را در خلیــج فارس به جین واگــذار می کند یا 
اینکه چین نیروهای نظامی خود را به ایران می 
فرستد و شرکت های آن منابع طبیعی و انرژی 

کشور را غارت می کنند.
منتقدان ادعا می کنند که چین، ایران را به دام 
بدهی ســوق خواهد داد زیرا این طرح شــکل 
دیگری از اســتعمار اســت و اختافات تاریخ، 
عاقه، جغرافیا، مذهب، قومیت، فرهنگ و غیره 
را نادیده می گیرد. آنها می گویند ایران از نظر 
اقتصادی بی ثبات است و به عنوان یک کشور 
گیرنــده، با تعهد به چین خطــرات ژئوپلیتیکی 

بزرگی را به جان می خرد.
به طور کلی، این توافق هنوز نهایی نشده است؛ 
اما یک توافقنامه همــکاری جامع با چین می 
تواند شــانس و خبر خوبی برای نجات اقتصاد 
برای  تلقی شــود. واشــنگتن تصمیمی  ایران 
خاتمــه دادن به تحریم خود نــدارد و تهران تا 
زمان برداشــته شــدن تحریم ها از شرکت در 

مذاکرات مستقیم با واشنگتن امتناع می ورزد.
 ایران نیازمند ســرمایه گذاری و فناوری چینی 

است تا بتواند اقتصاد خود را ارتقا بخشد و تأثیر 
کمپین »فشار حداکثری« واشنگتن را به حداقل 
برســاند؛ دقیقاً همانگونه که چیــن، بزرگترین 
شــریک تجاری و مصرف کننده نفت ایران، به 
نفت، منابع طبیعی و بازار ایران احتیاج دارد. در 
این محیط، هر دو طرف برای ایجاد مشــارکت 
قوی تر و تعادل ژئواستراتژیک منطقی مصمم 
هســتند. آنها هم از نظر اقتصادی و هم از نظر 

مالی سود خواهند برد.
بــا نگاهی بلندمدت، ایــران می تواند چین را از 
طریق ابتــکار یک کمربند ـ یــک جاده برای 
تجارت جهانی و شــیوه های سرمایه گذاری به 
اروپــا متصل کند. در مقابل پکــن می تواند به 
توســعه میادین نفتــی و گازی ایران که دارای 
دومین ذخایر گاز طبیعی و پنجمین ذخایر نفت 

خام در جهان هستند، کمک کند.

گزارشــگر ویژه سازمان ملل در حوزه ترورهای 
غیرقانونی با اشاره به اینکه ترور سردار سلیمانی 
توسط آمریکا نقض حقوق بشر به شمار می رود 
تاکید کرد که اگر یک مسئول بلندپایه غربی به 
این شکل مورد هدف قرار می گرفت، کشورش 

آن را اعان جنگ تلقی می کرد.
به گزارش ایســنا، آنی یس کالامار،  گزارشگر 
ویژه سازمان ملل در حوزه ترورهای غیر قانونی 
در گفت وگو با شــبکه المیادین گفت: آمریکا با 
ترور ســردار سلیمانی منشور ســازمان ملل در 

رابطه با دفاع از خود را نقض کرد.

وی تاکیــد کرد: آمریــکا با این اقــدام قانون 
بین المللی حقوق بشــر را نیز نقض کرده است 
و به نظر من ترور ســردار ســلیمانی یک قتل 
خودســرانه بــود کــه مســئولیت آن برعهده 
آمریکاســت.کالامار خاطرنشــان کرد: ادعای 
آمریکایی ها مبنی بر اینکه ترور سردار سلیمانی 
در راســتای »دفاع از خود » است ، ثابت نمی 
کند که ســردار سلیمانی در حال انجام عملیات 
و یا برنامه ریزی برای عملیات و یا آماده سازی 
برای انجــام عملیات و حتی برنامه ریزی برای 
عملیات قریب الوقوع اســت بلکه آمریکایی ها 

در رابطه با برنامه یک ســاله صحبت می کنند 
بنابراین به نظر من آمریکا در اثبات این که ترور 
سردار سلیمانی شروط لازم برای تعریف دفاع از 

خود را دارا بوده است، شکست خورد.
گزارشگر ویژه ســازمان ملل در بخش دیگری 
از گفت وگوی خود با این شــبکه لبنانی گفت: 
جامعــه بین المللی با یک خطــر جدی مواجه 
است و ترور ســردار ســلیمانی می تواند نقطه 
آغازی برای انجام عملیات دیگر علیه مسئولان 

کشورهای مختلف باشد.
وی گفت که چنین اقداماتی می تواند منجر به 

جنگ های گسترده شود.
کالامار تاکید کرد: ترور سردار سلیمانی تحولی 
مهم در ســطح قوانین بیــن المللی و همچنین 
روابط بین الملل به شــمار مــی رود و اگر هر 
مسئول بلندپایه دیگری از کشورهای دموکرات 
غربی به این شکل مورد هدف قرار می گرفت، 
کشــورش این اقدام را عما تجــاوز و اعان 

جنگ تلقی می کرد.
وی در پاســخ به ســوالی در رابطه با احتمال 
رســیدن  گزارش های ســازمان ملل به نتایج 
واقعی گفت: وظیفه من ســخنگویی اســت و 

اینکه نباید از چیزی هراس داشــته باشم، من 
باید شجاعت داشته باشم و مقامات را از حقایق 
مطلع کنم. وظیفه من این نیست که به رخدادها 
و اتفاقــات پایان دهم و صاحیت وضع تحریم 

علیه دولت ها را ندارم.
گزارشگر ویژه ســازمان ملل تاکید کرد: چیزی 
که ما می توانیم انجام دهیم طرح پیشنهادات و 
توصیه ها به طرف های فعال است. ما به شدت 
با تبعیــض نژادی در آمریکا و دیگر کشــورها 
مخالفت کردیم و در نهایت جلســه ویژه ای در 

شورای حقوق بشر برگزار کردیم.
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خانه دار کردن کارگران با واگذاری زمین  
بــه دنبال امضای تفاهم نامــه همکاری میان وزارت راه و شهرســازی و اتاق تعاون ایران، 
ساماندهی ساخت مسکن در قالب طرح اقدام ملی مسکن و مشارکت بخش تعاون در احیا و 
بازســازی بافت های فرسوده در دستور کار قرار گرفته و مقرر شده با تعامل و همکاری اتاق 

تعاون ایران، منازل کارگری در جوار شهرک های صنعتی ساخته شود.
بــه گزارش »صبح امرزو« و به نقل از ایســنا، هادی ابوی دربــاره پرداخت وام های ودیعه 
مسکن به عنوان راهکار خانه دار شدن کارگران اظهار کرد: هر مقدار وامی که به اسم ودیعه 
مسکن تصویب شود حتی اگر 200 میلیون تومان هم باشد کمکی به خانه دار شدن کارگران 
نمی کند. تجربه ســال های گذشته نشان داده که هزینه جلوتر از درآمد است و قبل از اینکه 
وام مســکن به جامعه تزریق شود حاشیه تورم آن ایجاد شده است؛ بنابراین مبلغ وام ودیعه 

مسکن در بحث خرید خانه به چشم نمی آید.
وی افزود: اگر به دنبال خانه دار کردن کارگران هستیم تنها یک راه وجود دارد و پیشنهاد ما 
تهیه زمین رایگان و ارزان قیمت با اقساط بلند مدت است که تنها مختص کارگران باشد و 
ســاخت منازل مسکونی توسط تعاونی های مسکن کارگری صورت گیرد و سند خانه ها هم 

انتهای کار زده شود تا دست دلالان بازار نیفتد.
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با بیان اینکه »پرداخت وام های 30 میلیون 
تومانی مسکن کمکی به صاحبخانه شدن قشر کارگر نمی کند« اظهار کرد: با وام 25 میلیون 
تومان و 30 میلیون تومان نمی توان خانه ساخت و برای ساخت خانه از طریق تعاونی ها هم 
دســت کم 150 میلیون تومان وام نیاز است؛ بنابراین تنها راه خانه دار شدن کارگران حمایت 

فوق العاده و ویژه و خارج از دستورالعمل است و باید زمین رایگان اختصاص داده شود.
این مســئول کارگری افزود: در بندی از قانون کار داریم که کارفرما موظف اســت منازل 
مجــاور کارگاه را برای نیروهــای کار پیش بینی کند یا اینکه با تعاونی های مســکن برای 
احداث واحدهای مســکونی کارگری همکاری کند و این ظرفیتی اســت که در قانون کار 

پیش بینی شده است.
ابوی با اشــاره به تفاهم نامه اخیر اتاق تعاون ایران و وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: به 
موجب این تفاهم نامه ســاخت واحدهای مسکونی در جوار شهرک های صنعتی آغاز خواهد 
شد تا کارگران دغدغه تأمین مســکن را نداشته باشند. گفتنی است که در بحث اختصاص 
زمین برای ساخت واحدهای مسکونی مشکلی نداریم. براساس طرح اقدام ملی مسکن باید 
بیش از 250 هزار هکتار زمین برای ســاخت مسکن آزادسازی شود. در حال حاضر بسیاری 
از دستگاه ها دارای زمین هســتند و در حاشیه شهرها نیز زمین های با استفاده وجود دارد، 
بخشــی از زمین ها نیز در اختیار وزارت جهاد کشاورزی است که کشت و کار در آنها انجام 

نمی شود.

سقف ذخیره کارت سوخت 540 لیتر تعیین 
شد

به گفته مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران  بر اساس تصمیمات اتخاذ 
شــده، قرار نیست سقف ذخیره بنزین از ماه بیشتر باشــد و پایان آخرین فرصت استفاده از 

سهمیه آبان سال 98 خواهد بود. 
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، کرامت ویس کرمی با بیان اینکه »ســقف ذخیره 
بنزین در کارت های ســوخت که تا پیش از این 360 لیتر بود در فروردین ماه به 540 لیتر 
افزایش پیدا کرد، اما قرار نیســت این عدد تغییر کند« اظهار کرد: پایان تیرماه سقف ذخیره 
کارت سوخت کامل می شود و در این زمان اگر حداقل سهمیه یک ماه بنزین مصرف نشده 

باشد  آن سهمیه از کارت سوخت حذف  شده و می سوزد. 
وی افزود: سقف ذخیره بنزین در کارت های سوخت که پیش از این از 6 ماه به 9 ماه افزایش 
یافته بود، تغییری نخواهد کرد و 9 ماه باقی می ماند. گفتنی است پیش از این در فروردین ماه 
برای کاهش تردد و جلوگیری از شــیوع کرونا،  سقف 6 ماهه ذخیره کارت سوخت به 9 ماه 

افزایش پیدا کرده بود. 

مشهد، روزانه نیازمند یک میلیون ماسک 
است

رییس اتحادیه فروشــندگان لوازم و تجهیزات پزشــکی و آزمایشــگاهی مشهد گفت: یک 
میلیون ماســک در شهر مشهد به صورت روزانه نیاز است. این مسأله فارغ از جمعیت شناور 
شــهر است که از شهرستان های اطراف و شهرهای دیگر به مشهد می آیند که این رقم هم 

معادل یک میلیون و 500 هزار نفر است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، مرتضی مقدم در خصوص وضعیت توزیع ماسک 
در مشهد اظهار کرد: مشکل اصلی ما در سطح استان، کمبود مواد اولیه و همچنین افزایش 
قیمت این مواد اســت. ما در استان دستگاه برای تولید ماسک به تعداد مورد نیاز داریم ولی 
کمبود مواد اولیه باعث شده که خللی در رابطه با توزیع ماسک های سه لایه پرستاری ایجاد 
شود. با توجه به این مسائل ما مراکز درمانی و مکان های حیاتی را در اولویت اول قرار دادیم 
و دو شــرکت تولیدکننده عمده یعنی شــرکت های پدیده و طبیران در سطح شهر مشهد و 

شهرک صنعتی مراکزی را که در اولویت اول ما قرار دارند تغذیه می کنند.
وی با بیان اینکه »یک میلیون ماســک در شــهر مشهد به صورت روزانه نیاز است« افزود: 
تازه این مســأله فارغ از جمعیت شناور شــهر است که از شهرستان های اطراف و شهرهای 
دیگر به مشــهد می آیند که این رقم هم معادل یک میلیون و 500 هزار نفر است. تولید ما 
در شهر مشــهد به صورت روزانه چیزی حدود 150 تا 200 هزار ماسک سه لایه پرستاری 
است، اگر مواد اولیه تأمین شود مشکلی برای توزیع نداریم، اکنون ما کمبودها را توانسته ایم 

از شهرهای اطراف از جمله بجنورد، تربت حیدریه و حتی تهران جبران کنیم.
وی در خصوص قیمت ماســک عنوان کرد: با توجه بــه کمبودهای موجود و قیمت پارچه 
اصلی ماســک که حدودا چهار، پنج برابر شده است مســلما قیمت ماسک هم افزایش پیدا 
می کند. مصوبه وزارت صمت ماسک 1500 تومانی بوده است به شرط آنکه قیمت مواد اولیه 
نیز براساس قیمت های تثبیت شده باشد اما اکنون این مواد اولیه وجود ندارند و کارخانجات 
و کارگاه هــا مواد مورد نیاز خود را از بازار آزاد تهیه می کنند که مســلما افزایش قیمت پیدا 
می کند.رییس اتحادیه فروشــندگان لوازم و تجهیزات پزشکی و آزمایشگاهی مشهد اضافه 
کرد: در مشــهد ماسک را زیر 2000 تومان عرضه می کنیم که به دانشگاه علوم پزشکی به 
صورت ســهمیه ای و با قیمت زیر 1000 تومان عرضه می شــود، حتی دیده می شود ماسک 

دوخته شده با قیمت 3000 تومان نیز عرضه می شود که این ها تحت نظر ما نیست. 
وی در خصوص اســتانداردهای ماسک سه لایه پرســتاری تصریح کرد: استانداردهای 
ماســک مورد استفاده پرستاری که مشکلی برای مصرف کننده ایجاد نکند باید سه لایه 
باشــد و لایه میانی آن میلبرون باشــد و گیره نگه دارنده بینی داشته باشد و ابعاد آن به 
اندازه ای باشــد که اکثر فک، صورت و چانه را بپوشــاند. نوع ساخت آن نباید با استفاده 
از چرخ خیاطی باشــد بلکه باید پرسی باشد و دوخت آن اولتراسونیک باشد. برای اینکه 
به صورت ســاده و ظاهری ماســک را از نظر کیفیت تســت کنیم می توانیم کبریتی 
بکشــیم و از بیرون فوت کنیم کــه کبریت نباید خاموش شــود. وی در مورد محلول 
ضدعفونی کننده استاندارد خاطرنشان کرد: محلول ضدعفونی کننده نیز در این روزها نیاز 
مبرم جامعه است. خیلی از افراد و خیلی از واحدها بدون داشتن ضوابط و استانداردهای 
لازم اقدام به تولید مایع ضدعفونی کننده کرده اند. مایع ضدعفونی  کننده اگر درصد الکل 
اتیلیک آن زیر 70 درصد باشــد، ضدعفونی کنندگی لازم را ندارد و در واقع تاثیری در از 
بیــن بردن ویروس ایجاد نمی کند.مقدم در خصوص تولید محلول ضدعفونی کننده غیر 
استاندارد بیان کرد: برخی از داروخانه ها نیز خود در داخل واحد محلول درست می کنند، 
محلولی که درســت می کنند حتی اگر 70 درصد الکل استاندارد داشته باشد طی فرایند 
تولید مقداری از الکل می پرد چرا که فرایند تولید آن ها فروشــگاهی است و کارخانه ای 
نیســت که مخزن بسته داشته باشند و مراحل تولید را استاندارد انجام دهند. در مجموع 
صرفا واحدهای تولیدی که فرایند بسته و سیستم اتومات تولید محلول ضدعفونی کننده 

می کنند مورد تأیید ماست.

»صبحامروز«بهبررسیمشکلاتحوزهکشاورزیمیپردازد؛

کشاورزیدرحالانقراض
نخســتین  از  ایــران 
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جهــان  کشــور های 
آن  در  کــه  اســت 
کشــاورزی و زراعت 
تقریباً  شده است.  آغاز 
یــک ســوم زمین های 
کشاورزی  قابلیت  ایران، 
را دارنــد، اما بــه دلیل 
و  نامرغــوب  خــاک 
نامناسب بودن توزیع آب 
در  تنها  نواحی  بیشتر  در 
12 درصد از ســرزمین ایران کشــاورزی 

می شود.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« امروزه 
این صنعت نقش مهمی را در اقتصاد ایران 
ایفا می کند، اما ســهم صادراتی این بخش 
در توســعه اقتصادی و تولید ملی کشــور 
ناچیز و با نوســانات زیادی همراه اســت، 
به ویــژه بحران کم آبی در ســال های اخیر 
تأثیر بیشتری بر روی وضعیت تولیدات این 

بخش داشته است.
نگاهــی بــه دســت آوردها و ظرفیت های 
نشان  ایران  کشــاورزی  بخش  بی شــمار 
می دهــد، رونق ایــن بخش بــه تنهایی 
می تواند عمده مشکات اقتصادی کشور را 
حل کند به شرطی که دولت مردان حساب 
ویژه ای برروی توســعه این بخش بازکنند.
بر اســاس اعام وزارت نیرو 90 درصد آب 
مصرفی در بخش کشاورزی صرف می شود 
این درحالی اســت که سهم این بخش در 
تولید ناخالص ملی بســیار کم است. کمبود 
آب، خشکسالی، مهاجرت به شهرها، تقسیم 
زمین ها و ... سبب شده تا کارشناسان با دید 

تردید به آینده کشاورزی در ایران بنگرند.
کشاورزی دانش محور در یکصد سال اخیر 
وارد ایران شــد و در این مدت برنامه ریزان 
بخش هــای ذیربــط نتوانســته اند بــرای 
توســعه پایدار و نیاز های کشاورزی در ابعاد 
مختلف از جملــه مصرف آب، تدابیر علمی 
وعملی اتخاذ کنند و همه راهبردهای امور 

همچنان با آزمون و خطا پیش می رود.
از ســویی دیگر کشت خودســرانه و بدون 
برنامه ریــزی یکــی از نمودهای آشــکار 
کشاورزی سنتی در کشور  های جهان سوم 
از جمله ایران اســت، الگویــی که نه تنها 
برای تعادل بازار آسیب زاست، بلکه تأکید بر 
کشت یک یا چند محصول برای منابع آبی، 
اکوسیستم و خاک نیز آسیب های زیادی به 

دنبال دارد.
ماشــین آلات  اتحادیه  رئیس  هرچند کــه 
کشــاورزی چندی پیش گفت »40 درصد 
ماشین آلات کشــاورزی و صنعتی در داخل 
تولید می شــود که همین امــر راهی برای 
رســیدن به جهــش تولید اســت«،  اما به 
اکنون فرسودگی  اعتقاد برخی کارشناسان، 
ماشین آلات کشــاورزی حدود 40 درصد از 
کل هزینــه تولیــد را در این بخش به خود 

اختصاص داده  است.
افزایش چهار برابری هزینه های حمل ونقل 
و نبود زیرساخت های مناسب در حمل ونقل 
دریایــی و ریلــی مانــع توســعه صادرات 
محصولات کشاورزی شده است. همچنین 
واردات بی رویه و بی کیفیت ضربه ای مهلک 
بر پیکره کشاورزی و مکانیزاسیون در کشور 
وارد کرده اســت. ورود انــواع محصولات 
کشــاورزی بی کیفیت وارداتــی به ویژه در 
سال های اخیر کشــاورزان را بیش از پیش 
نگران وضعیت کشاورزی شــان کرده است. 
این درحالی اســت که در سال جاری شیوع 
ویــروس کرونا و معطلی هــای غیرمعقول 
و خــارج از روال طبیعی در مــرز که تجار 
ایرانــی از آن به عنوان اقدامی غیرهمدلانه 
یاد می کنند، باعث شــده حدود 10 هزار تن 
هندوانه های ایرانی کــه مرز بازرگان را رد 
کرده و به »وان« رسیده بودند، فاسد شود.

با توجه به تورم و گرانی مزد کارگر، نهاد ه ها 
و ابزار کشــاورزی و بی بها شــدن تولیدات 
داخلی به دلیل واردات بی رویه از یک ســو 
و عــدم برنامه ریزی و حمایــت دولتی این 
حرفه صرفه اقتصادی خود را از دست داده 
و نمی تواند زندگی کشــاورز را تأمین کند . 
به دلیل دســت و پنجه نرم کــردن صنعت 
کشاورزی با مشکاتی که ذکر شد به سراغ 
یکی از اعضای کمیسیون کشاورزی، آب و 
محیط زیســت رفتیم تا در این خصوص با 

وی به گفت وگو بپردازیم.
محمدتقــی نقدعلــی عضــو کمیســیون 
کشــاورزی، آب و محیط زیســت مجلس 
شــورای اســامی توضیح داد: بــا وجود 
بارندگی های اخیر، خشکسالی در تمام نقاط 
کشــور به طور کامل برطرف نشده است و 
در ســال های آینده بیشــتر نیز خواهد  شد؛ 
بنابراین مجبور هســتیم سیاســت اصاح 
الگوی مصرف را داشته  باشیم. برای اصاح 
الگــوی مصرف آب باید بــرای مصرف در 
پارک های داخل شــهر ها تــا محصولاتی 

که داخل مزارع و باغات کشــت می شود از 
روش های آب یاری نوین استفاده شود.

شورای  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  عضو 
اسامی خاطرنشــان کرد: ما باید به سمت 
کشت درختان مثمر مانند: سنجد، زالزالک، 
زیتــون، توت و درختانی کــه درعین حالی 
کــه آب مصرف می کنند میوه هم داشــته 
باشند، برویم. از ســویی دیگر نیاز است تا 
الگو های آب یاری اصاح شــود به استفاده 
قطره چکانی از منابع دقت کنیم و از طرفی 
نیز باید به سمت استفاده از منابع آبی شمال 
و جنوب کشور روی بیاوریم. هرچند ممکن 
است ســرمایه گذاری برای شیرین کردن و 
سالم ســازی این آب ها هزینه بر باشــد، اما 
قطعاً در بلندمــدت و میان مدت باید به این 
سمت حرکت کنیم و آن را به حوزه مرکزی 
منتقل کنیم. درواقع این تنها راهی است که 

بسیار قابل اعتماد و ماندگار است.
آقای کلانتری سیاست های یک جانبه 

نگرانه دارد
وی در رابطــه بــا نظــر رئیس ســازمان 
محیط زیســت در این خصــوص که »باید 
بحران آب را در زمینه خود کفایی غذایی در 
نظر بگیریم« تشــریح کرد: در نظر گرفتن 
این موضوع بسیار درســت است، اما بدین 
معنا نیســت که به دلیل وجود خشکسالی 
دســت ازتولید برداریم. ما باید با آگاه بودن 
به این موضوع و اصــاح الگوی آب یاری 
با اســتفاده از کمترین میزان آب بیشترین 
محصــول را تولید کنیم و به ســمت منابع 

پایدار مانند انتقال آب از دریا، باروری ابر ها 
و سایر روش ها گام برداریم.

ســرمایه گذاری ها در حوزه کشاورزه بسیار 
پربازده تر از در صنعت خودرو است

نقدعلــی با بیــان اینکه »متأســفانه آقای 
کانتری سیاســت های یک جانبه نگرانه را 
اجرا می کند و در بعضی پروژه های ملی که 
دیدگاه های ملی بر آن ها بوده  اســت بدون 
اینکه با نمایندگان و مجموعه های مدیریتی 
اســتان ها رایزنی کند، تصمیماتی را اتخاذ 
کرده  است« گفت: کشورما به لحاظ موقعیت 
به گونه ای اســت که با سرمایه گذاری ویژه 
می توان در آن به نتایج مطلوبی رسید. اگر 
به جای ســرمایه گذاری های فروانی که در 
زمینه خودرو صورت می گیرد در صنعت آب 
سرمایه گذاری می شد، امروز کشور ما قطب 

کشاورزی در خاور میانه و حتی جهان بود.
سرانجام  هندوانه های معدوم شده چه 

می شود؟
معدوم ســازی  مبحــث  رابطــه  در  وی 
میــزان زیادی از هندوانه در کشــور ترکیه 
تصریــح کرد: در روز های ابتدای تشــکیل 
کمیســیون کشــاورزی و منابع طبیعی با 
وزیــر جهاد کشــاورزی و همــه معاونان 
این رابطه صورت  ایشان گفت وگو هایی در 
گرفت، قاعدتــاً در به وجود آمدن این مورد 
دستگاه های مختلفی قصور و سوء سیاست 
داشته اند. در بخش عدم ارائه الگوی کشت 
نیز قاعدتاً وزارت کشاورزی سوء تدبیر داشته  
است؛ زیرا سطح زیر کشت قابل پیش بینی 

است، اما این امر نیاز به کار جهادی دارد.
معدوم شــدن هندوانه های ایرانی در ترکیه 

در کمیسیون کشاورزی پیگیری می شود
عضو کمیسیون کشاورزی در ادامه تشریح 
کرد: برای اینکه آمار دقیق استخراج، رصد 
و جمع آوری شــود نیاز به کار شــبانه روزی 
است. مدیرانی که به آمایش سرزمینی نگاه 
نکنند یعنی توجه نداشــته باشند که در هر 
سرزمین چه محصولی باید کشت شود و به 
مصالح آبی، جغرافیایی و بازار  فروش دقت 
نکنند و از سویی ادارات و وزارت خانه هایی 
که در عرصه صــادرات، فعالیــت دارند و 
دیگر ســازمان هایی کــه در کیفیت انتقال 
محصولات نقش داشــته اند همگی مقصر 
هســتند، اما این موضوع در حال بررســی 
اســت و در آینده در کمیســیون کشاورزی 

مورد پیگیری قرار خواهد گرفت.

خبر

اگربهجای
سرمایهگذاریهایفروانی
کهدرزمینهخودروصورت
میگیرددرصنعتآب
سرمایهگذاریمیشد،امروز
کشورماقطبکشاورزیدر
خاورمیانهوحتیجهانبود

۵11/1هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمی)۲۲19(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005002219 مــورخ 99/04/14  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای جعفر فیض آبادی  فرزند 
مصیب نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 524/80 مترمربع از پاک شماره 
73 فرعی مجزی شــده  از 3 فرعی از یک  اصلی واقع در اراضی گذر ده لانه  بخش 12  
و پاک 235 اصلی واقع در اراضی زینل بیک بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری 
از مالکین رســمی آقای محمد بکائیان فرزند محمد حسن و سید علی اکبر تاراش  محرز 
گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 
از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . تاریخ انتشار نوبت اول 99/04/24 تاریخ انتشار نوبت 

دوم 99/05/08   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

**********************************
۵11/۲ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتبجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سندر سمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی.
 نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی منصوب 1390/9/20 وبرابر رای شــماره 139960306020000029  هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محمد 
قادری به شناســنامه شماره  1 کدملی 5629948921  صادره بجستان فرزند غامعلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان مشتمل بر یکباب مغازه به مساحت 124/58 مترمربع قسمتی 
از پــاک های ثبتــی 289 و 290 فرعی از یک اصلی واقع در بخش دو گناباد حوزه ثبت 
ملک بجستان خریداری مع الواسطه از محل مالکیت جهان بی بی دانشوری بجستانی در 
پاک 289 فرعی و از محل مالکیت محمدعلی فرزند حبیب در پاک 290 فرعی محرز 
گردیده است. لذا به موجب  ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد ســند رســمی ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در  دو نوبت به فاصله 15 روز از 
طریق روزنامه محلی وکثیر الانتشار در شهرها منتشر ودر روستا ها رای هیات الصاق تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبــت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه اســت و در صورتی که اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار 

نوبت اول :  99/4/7  تاریخ انتشار نوبت  دوم :  99/4/24
مجید طیبی  ـ رئیس ثبت اسناد و اماک بجستان

****************************************

۵11/3ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139960306271000479 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای 
قاسم طرفه فاز فرزند غام عباس به شماره شناسنامه 1800 صادره از مشهد در سه دانگ 
مشــاع از ششدانگ یک باب انبار به مســاحت 947/52 متر مربع قسمتی از پاک  207 
فرعــی از  98 اصلی بخش 9  واقع در جــاده کات نبش کامجو7 خریداری از غامرضا 
فرخنده  محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف 259
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/8 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/24

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
*******************************************
۵11/6ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی

ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدتربتحیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 
شماره139960306006000220 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای احمد 
عرفانی تبار فرزند محمد علی به شــماره شناسنامه 27641 صادره از تربت حیدریه نسبت 
به ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 226/57 متر مربع ) دویست وبیست وشش 
و پنجاه و هفت صدم متر مربع( قســمتی از پاکـ 180 و181 فرعی از اراضی رباط سفلی 
پاک 3 اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه خریداری بدون واســطه از مالک رســمی خانم عصمت نجار محرز گردیده است. 
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ 

انتشار نوبت اول: 1399/4/8 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/24
سید محمد حسینی ـ قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه

مفقودی
 برگ ســبز خودرو ســواری سیســتم رنو)تندر لوگان L90 (مدل 1391 به شماره پاک 
36 ایــران 757 س 82  شــماره موتــور 100014067RD184850 شــماره شاســی 
NAALSRALDCA094751 مربوط به فاطمه شیردل عمروئی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

 برگ ســبز و سند کمپانی خودرو وانت پیکان مدل 1388 به شماره پاک 32 ایران 984 
ص 49  شماره موتور 11488007063 شماره شاسی NAAA36AA39G83780 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

۵11/4ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139960306271000481 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای 
صادق طرفه فاز فرزند غامعباس به شــماره شناسنامه 0921169078 صادره از مشهد در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب انبار به مساحت 947/52 متر مربع قسمتی از پاک 
207 فرعی از 98 اصلی بخش  9 واقع در جاده  کات نبش کامجو7خریداری از غامرضا 
فرخنده محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف257
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/8 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/24

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
*************************************************

۵11/۵ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 
شماره 139960306006000627- مورخه 1399/3/21 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض 
متقاضی آقای جواد یوسف زاده سیوکی  فرزند عباس به شماره شناسنامه 73 صادره تربت 
حیدریه نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مســاحت 127/10 متر مربع) یکصد 
وبیســت هفت وده صدم مترمربع(  قســمتی از پاکـ  187 تفکیکی از80  فرعی واقع در 
اراضی یحیی آباد پاک 227  اصلی دهســتان اربعه واقــع در بخش یک تربت حیدریه 
خریداری مع الواسطه از مالک رسمی آقای جمشید خدابنده بایگی محرز گردیده است. لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشرودر روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی 
ودر روســتاها از تاریخ الصاق در محل  تا دو مــاه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1399/4/8 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/24
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

شرایطویژهاشتراکانبوهروزنامهصبحامروز
برایپیکموتوریها،باربریها

وشرکتهایخدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  
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گام اول افزایش فرزندآوری
مسعود پزشــکیان، عضو کمیسیون بهداشــت مجلس با تاکید بر ضرورت رفع موانع سد راه 
ازدواج و فرزنــدآوری جوانان، گفت: بــرای افزایش ازدواج جوانان و فرزنــدآوری باید توجه 
بیشتری به موضوع اشــتغال و تولید که مورد تاکید مقام معظم رهبری است داشته و به طور 
قطع اگر موانع ســد راه ازدواج و فرزندآوری جوانان دیده و رفع نشــوند و جوانان ازدواج کنند 

ممکن است زندگی آنها به دلیل مسائل اقتصادی و خانوادگی به طاق ختم شود.

پرستاران بدون گوشی همراه 
دکتر شــاپور بدیعی، معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی مشهد گفت: تمامی پرسنل معرفی 
شده به مراکز درمانی کرونایی، در مدت زمان ماموریت به عنوان پرسنل این مراکز تلقی می 
شوند و همچنین بر اساس مصوبه نشست هماهنگی مراقبت و درمان کرونا ویروس دانشگاه، 
اســتفاده از تلفن همراه توسط پرسنل پرستاری به منظور پیشگیری از بیماری در طول شیفت 

کاری ممنوع است.

مبتلایان فریمانی 
محمدعلی پاینده، مدیر شــبکه بهداشت و درمان فریمان گفت: از ابتدای شیوع ویروس کرونا 
در کشــور تاکنون 399 مورد مثبت مبتا به کووید 19 در این شهرســتان شناسایی و تحت 
مراقبت و درمان قرار گرفته اند و خوشبختانه با امکانات خوبی که در حوزه درمان در فریمان 
وجــود دارد  تمامی موارد کرونایی را در مرکز درمانی حضرت زهرا)س( پاســخگو بودیم و از 
ابتدای شــیوع این ویروس منحوس تاکنون فقط یک مورد انتقالی به بیمارستان امام رضا)ع( 

مشهد انجام شده است.

افزایش میزان یارانه ها، متناسب با نرخ 
تورم 

ســید سلمان ذاکر عضو کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم، با بیان اینکه میزان یارانه ها باید 
متناسب با رشد سالانه نرخ تورم افزایش پیدا کند گفت: این کمیسیون رفع مشکات معیشتی 
بازنشستگان و سایر اقشار کم درآمد جامعه را تا حصول نتیجه مطلوب پیگیری می کند و یکی 
از مهمترین موضوعاتی که باید در اولویت دستورکار کمیسیون اجتماعی قرار گیرد ساماندهی 
یارانه ها است که باید بر اساس نرخ کنونی تورم متناسب سازی شود، به این معنا که مبلغ یارانه 
که هنوز همان 45 هزار تومانی اســت که 12 ســال گذشته تعیین شده بود، پرداخت می شود 

و این در حالی است که میزان آن سالانه باید متناسب با رشد نرخ تورم افزایش پیدا کند.

قربانی های امروز کرونا 
دکتر سیماســادات لاری، سخنگوی وزارت بهداشــت  گفت: تا امروز23 تیر 1399 بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 349 بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشور شناسایی 
شد که  یک هزار و 581 نفر از آنها بستری شدند و به این ترتیب مجموع بیماران کووید19 در 
کشور به 259 هزار و 652 نفر رسید. متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 203 بیمار کووید19 

جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 13 هزار و 32 نفر رسید.

تاریخ برگزاری آموزی ارشد و دکتری
روابط عمومی ســازمان ســنجش اعام کرد: به اطاع کلیه داوطلبان می رســاند، براساس 
اباغیه مورخ 23/04/99 وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، زمان برگزاری آزمون 
دکتری نیمه متمرکز، روز پنج شــنبه 9 مرداد ســال 99 و آزمون کارشناســی ارشد ناپیوسته 
روزهای پنج شــنبه و جمعه 16 و 17 مردادماه 99 تعیین گردید. حسب اباغیه مذکور، سایر 
آزمونهای ورودی آموزش عالی شامل آزمون سراسری، کاردانی به کارشناسی و کاردانی فنی 

و حرفه ای طبق برنامه زمانی قبلی اعام شده برگزار خواهد شد

اعطای تسهیلات کرونایی، تا قبل از 10 مرداد
حســن مونســان، دبیر شــورای هماهنگی بانک های استان خراســان رضوی با بیان اینکه 
زمان پرداخت تســهیات کرونایی تا پایان مرداد ماه است گفت: ما قصد نداریم که پرداخت 
تســهیات به پایان مرداد ماه کشیده شــود. یکی از مشکات ما در حال حاضر عدم مراجعه 
متقاضیان اســت که باید اطاع رسانی انجام شود. اگر متقاضیان به بانک مراجعه کنند، پرونده 
تشــکیل دهند، ضامن ها و مدارک را بیاورند، تــاش می کنیم تا قبل از دهم مرداد این 400 

میلیارد تومان تسهیات را پرداخت کنیم.

12مرکز رادیولوژی و سونوگرافی در خدمت 
مادران باردار در دوران کرونا

 دکتر شــاپور بدیعی، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مشــهد گفت: این مراکز در قالب 
11 مرکز خصوصی و یک مرکز دولتی به منظور انجام ســونوگرافی NT و آنومالی اســکن به 
مادران باردار خدمات ارائه می دهد و لازم اســت که پزشــکان متخصص موارد را به اطاع 

شهروندان برسانند.

مشمولان مبتلا به کرونا
امیر غامرضا رحیمی پور، رییس اداره ســرمایه انسانی سرباز ستادکل نیروهای مسلح درباره 
اعزام به خدمت مشــمولان مبتا به کرونا گفت: همانطورکه پیش از این بارها اعام شــده 
ســتادکل نیروهای مسلح پروتکل های بهداشــتی ویژه ای در مورد سامت سربازان داشته و 
آنان هنگام اعزام به سربازی طی چندین نوبت غربالگری شده و وضعیت سامتیشان بررسی 
می شود. اگر فردی ادعا کند که به کرونا مبتا شده، طبیعتا مدارک پزشکی اش بررسی شده و 
از سوی بهداری نیروهای مسلح نیز مورد معاینه بالینی قرار خواهد گرفت، اگر ادعای این فرد 
صحیح باشــد، مشکلی برای او پیش نخواهد آمد و تاریخ اعزام جدید پس از بهبودی کامل از 

سوی سازمان وظیفه عمومی ناجا به او اعام خواهد شد.

در نیامدن نان از تنور، بدون افزایش قیمت
مصطفی کشتگر، رئیس اتحادیه نانوایان مشهد گفت: نمی توانیم بدون افزایش قیمت فعالیت 
کنیم و در واقع مجبور به افزایش قیمت هستیم، زیرا نرخی که حتی در سال گذشته به ما داده 
شــد، کم بود و قیمت مواد اولیه نیز دائما در حال افزایش اســت، بنابراین افزایش قیمت نان 

امری ضروری بوده و اگر رخ ندهد، عما نانوایان ورشکست می شوند. 

اگهماسکبزنینمیمیری
برخیازهموطنانبدونتوجهبهگسترشکرونا،بدونماسکدرفضاهایعمومیوسرپوشیدهترددمیکنندوگوششانهمبدهکاراینهمهگیریوسیعنیست

 ســرویس اجتماعی /  با توجه به اینکه آمار 
مبتایــان به کرونا هــرروز در حال افزایش 
اســت، و خبرهای مرگ و میــر این بیماران 
هم هنــوز در حالــت ســه-رقمی گزارش 
می شــود،. برخی از هم وطنان بدون توجه به 
این گسترش و پیشــروی، بدون ماسک در 
فضاهای عمومی و سرپوشیده تردد می کنند 
و گوششان هم بدهکار این همه گیری وسیع 

نیست
من قوی ام، پس نمی گیریم!

به از نقل از ایرنا، مونا یوســفی، کارشــناس 
ارشــد روان شناســی بالینی و عضو سازمان 
نظام روانشناســی ایران، درباره رفتارهایی از 

این دست می گوید:
دو دلیل عمده برای رفتــار آنان قابل بحث 
اســت: الف: برخی بر این باورند که ویروس 
کرونــا روی آنها بی اثر اســت. چنین باوری 
یا عالمانه است یا جاهانه. با توجه به اینکه 
با تــاش های جهانی هنــوز امکان کنترل 
و حتی شــناخت دقیق ویروس وجود ندارد، 

عما گزینه دوم منطقی به نظر می رسد.
آیا چنین برخوردی ناشــی از اعتماد به نفس 
کاذب است؟ با توجه به پیچیدگی های روان 
انسان که از هر فرد به فرد دیگر متغیر است، 
پاســخ چندان آسان نیســت ولی می توان 
اذعان داشــت چنین باوری به هنگامی که با 
معضلی جهانی روبرو هســتیم، ناشی از عدم 
درک وجــودِ خود و تناســبات آن با فضای 

بیرون از خود است.
در چنین شــرایطی عموما مکانیزم »انکار« 
می تواند بهترین راهکار باشد و از این طریق، 
فرد انکارکننده به نوعی به خودفریبی دست 

می زند.
فراینــد خودفریبی چنان پیچیــده و نهادینه 
شــده که درمان آن به جلســات روانکاوی 
متعدد نیازمند است. در چنین شرایطی نوعی 
اقناع ذهنی ارتباط فــرد را با فرای خود جدا 

می کند.
چنین افرادی معمولا در برخورد با مشکات 
شــخصی و خانوادگی نیز عمومــا از همین 
مکانیزم استفاده می کنند که منجر به پیچیده 

تر شدن مشکات می شود.
مسئولیت پذیری اجتماعی تان کجا رفته؟ 

ب: عده ای دیگر معتقدند که بدن آنها قوی 
است و دچار بیماری نمی شود؛ هرچند طبق 

یافته ها علمی، ســامت بدن و قوی بودن 
آن در احتمــال ابتا و فراینــد درمان موثر 
اســت ولی آنچه که باید به آن توجه داشت، 

مسئولیت پذیری اجتماعی است.
اکنون به لحاظ علمی ثابت شــده که ممکن 
اســت افرادی ناقل بدون عامت باشند. آیا 
نباید در قبال سایر اعضای خانواده، همکاران، 

دوستان و آشنایان، احساس مسئولیت کرد؟
این دســته از افراد عموما علت مشکات و 
راهکارها را خــارج از خود می پندارند. چنین 
باوری به طور عام در بســیاری از رفتارهای 
ایرانیان مشاهده می شــود. به عنوان نمونه 
ممکن اســت فردی یک کارمنــد نهادهای 
عمومی، دولتــی یا خصوصی که برای انجام 
کاری به او مراجعه کرده، بخواهد وظیفه خود 
را درســت انجام دهد. چندان عجیب نیست 
که با پاسخ های اینچنینی روبرو شود: »حالا 
همه چیز این کشور درسته فقط کار من ایراد 
داره« یا »اگر راســت میگی برو به روسا گیر 
بده.« حتی در برخی موارد که فردی اقساط 
وام دریافتــی را نپرداخته و متصدی مربوطه 
پیگیری می کند ممکن اســت این پاسخ را 
بشــنود: »اگر می توانید بروید از اونایی که 
اختاس کردند پــول بگیرید« یا »این همه 
دزدی میشه شــما به دوتا قسط عقب افتاده 

ما گیر میدید«.
چنین پاســخ هایی عموما ناشــی از ارجاع 
مشــکات به خارج از خود دارد؛ در واقع در 
مکانیزم دفاعی برون فکنی یا پروجکشــن، 
فرد مســئولیت اجتماعی خــود را به عنوان 
جزیی از کل که در فرایند شکل گیری »ما« 

بسیار موثر است، نادیده می انگارد.
ماسک های پزشکی، زنجیره ابتلا را قطع 

می کنند
مطابــق اعام ســازمان بهداشــت جهانی 
پوشیدن ماسک می تواند تا حدود 90 درصد 
از انتقــال ویروس کوویــد - 19 جلوگیری 
 کند. همچنین مطالعه شــواهد اســتفاده از 
ماســک های پزشکی بهترین راهکار شناخته 
شده  فعلی، برای قطع زنجیره  انتقال ویروس 

است.
به رغم اطاع رسانی گسترده که طی دوهفته  
اخیر انجام شده، همچنان می توان افراد بدون 
ماسک را به وفور در اماکن عمومی مشاهده 
کرد. بررســی چرایی و چگونگی این مسأله 

نیازمند مطالعه میدانی اســت ولی می توان با 
توجه به  شناخت رفتار جامعه ایرانی، مواردی 

را در جهت بهبود عنوان کرد:
اول: پس از همه گیری ویروس کووید - 19، 
قیمت ماســک رشد چشمگیری داشته است. 
از ســویی در شــرایط کنونی ماسک یکی از 
اقــام ضروری ســبد خریدهــای روزانه یا 
هفتگی خانواده اســت. تورم افسار گسیخته 
ماه هــای اخیــر و افزایش عجیــب قیمت 
ماســک، خرید ماسک های پزشــکی یکبار 
مصرف را برای بخش عمده ای از هموطنان 
که با حقــوق  کارمندی یــا کارگری ارتزاق 
می کنند، با دشــواری روبرو ساخته است. به 
طور میانگین هزینه  خرید ماسک برای یک 
خانواده چهار نفــره در هفته، حدود 50 هزار 
تومان است که مبلغ ماهیانه  200 هزار تومان 
را به هزینه های خانواده می افزاید که با توجه 
به دریافتــی کارمندان و کارگران، مبلغ قابل 

توجهی محسوب می شود.
ایــن مســوولیت دولت اســت کــه بتواند 
ماســک های استاندارد ارزان قیمت و رایگان 

در اختیار اقشار کم درآمد، قرار دهد.
عدم درک صحیح از خطرات ویروس

دوم: هنوز افرادی هســتند کــه مخاطرات 
ایــن ویروس را درک نکرده انــد و از این رو 
استفاده از ماسک را جدی نمی پندارند. تولید 
با مخاطرات  محتوای متناسب برای آشنایی 

و پذیــرش آن ها بــرای این دســته از افراد 
ضروری است. با توجه به اینکه بخش عمده 
ای از افــراد در حال حاضر از گوشــی های 
هوشمند استفاده می کنند، می توان از طریق 
اپلیکیشــن های موجودِ گوشی های همراه یا 
پیامک، به صورت روزانــه محتواهای تولید 
شده را به صورت مستمر ارسال کرد تا تداوم 

اطاع رسانی موجب نهادینه شدن آن شود.
اطلاع رسانی در مراکز پرتردد، راهکار 

موثر
 ســوم: ایجاد غرفه های اطاع رســانی در 
مراکز پرتردد و پخش ماسک ارزان یا رایگان 
در کنار ارائه  اطاعات می تواند مفید باشد. به 
عنوان مثال اعام شود اگر کسی پنج دقیقه 
در کاس های آموزشــی شرکت کند یا فیلم 
آموزشی را ببیند از تعدادی ماسک رایگان یا 

ارزان قیمت برخوردار می شود.
چهارم: آموزش گســترده تولید ماســک در 
منزل از طریق تولیــد محتواهای جذاب که 
مخاطــب را به خود مشــغول دارد و او را به 

دیدن، خواندن یا شنیدن آن ترغیب کند.
پنجم: اســتمرار یک وضعیت، موجب عادی 
شــدن آن وضعیت می شــود و از سرگیری 
فعالیت های اجتماعــی و اقتصادی نیز دلیلی 
مضاعف محســوب می شــود. لازم اســت 
انجام  با موضوع  برنامه ریزی های متناســب 
شــود تا روند عادی سازی متوقف شود. تولید 

برنامه هــای چندرســانه ای می تواند کارآمد 
باشد.

ششــم: می تــوان از طراحان مــد و زیبایی 
خواســت تا ماســک هایی طراحی کنند که 
اقبال عمومی را درپی داشــته باشد و جامعه 

به عنوان مُد از آن استفاده کند.
هفتــم: کودکان و نوجوانان نقشــی مهم در 
ایــن فرایند دارند. تولیــد برنامه های موثر و 
جریان سازِ مختص آنان می تواند ابزاری برای 

کنترل والدین سهل انگار باشد.
هشتم: تولید شعارهای موجز و موزون مبانی 
بــر عاقمندی های کنونــی جامعه و پخش 
گسترده  آن از طریق رســانه های عمومی و 

بیلبوردهای شهری.

خبر

مواد اعتیاد آور به دســته کلی تقســیم می شوند: 1- طبیعی مانند: گیاه خشخاش ، شاهدانه ، درختچه کوکا 
، بوتــه خات، انواع قارچ های توهم زا. 2- نیمه طبیعی مانند: کراک )کوکائین( ، هروئین ، کدئین اســتیله 
شــده ، اکسی کدون. 3- صنعتی مانند: متامفتامین ، اکستازی، LSD,GHB. در این قسمت می خواهیم به 
شناخت، مضررات و تاثیرات ماده هروئین بپردازیم. منشا تولید : دراثراضافه شدن انیدرید استیک به مرفین 

دی استیل مرفین ) هروئین ( تولید می شود.
شــکل ظاهری : هروئین با توجه به نحوه تولید و ناخالص های شیمیایی که به آن اضافه می شود معمولا 
شکل خیابانی آن به صورت 1- هروئین فشرده، )کراک، سه دودی( با شکل جامد متراکم نخودی رنگ تا 
قهوه ای و 2- هروئین پودری )گرد( با شــکل ظاهری پودر نخودی تا قهوه ای رنگ 3- هروئین سیمانی 
با رنگ خاکستری 4- هروئین ارومیه ) به رنگ قهوه ای نرم ( 5- هروئین مایع ) قهوه ای تیره  می باشد. 
اثرات: اثرات شــبیه به مرفین ولی شــدیدتر می باشد.برخی ناخالصی ها: وجود ســایر الکالوئید های دیگر 
تریاک از قبیل کدئین، نوســکاپین، پاپاورین و تبائین بعلت تولیددر شــرایط نامناسب،کافئین، استامینوفن، 
دکســترومتورفان وسایر ناخالصی های غیر شــیمیایی.هروئین پودری به رنگ سفید تا قهوه ای است که از 
مرفین گرفته می شــود و بصورت تزریقی ، استنشــاقی یا تدخینی استعمال می شود . بطور متوسط هر 10 

کیلو تریاک تبدیل به 1 کیلو مرفین و هر 1 کیلو مرفین تبدیل به 900 گرم هروئین می گردد . 
عوارض کوتاه مدت :

ضد درد ، احساس شعف ، کندی تنفس ، اختال در عملکرد ذهن و تهوع / استفراغ .
بیماریها :

زخم شدن دیواره رگها ، عفونت رگهای خونی و دریچه های قلب ، آبسه ، بیماری های کبد و کلیه ، بیماری 
های ریوی ، بیماری های عفونی ، یقط جنین ، مرگ بر اثر افراط در تزریق .

عوارض دراز مدت :
وابســتگی جسمی ، اعتیاد ، مقاومت ، عفونت دریچه ها و غشاء قلب ، آرتروز و بیماری های روماتیسمی ، 

بیماری های ریوی مانند ذات الریه .
عوارض ترک :

بی قراری ، دردهای عضانی و استخوانی ، بی خوابی ، اسهال ، استفراغ ، لرزش پاها.

مدیر داروخانه شهید کاظمی درباره داروی 
»رمدســیویر« که از آن بــه عنوان داروی 
درمان کرونا نام می برند، گفت: هنوز درمان 
قطعی برای کرونا کشف نشده و این دارو را 
نمی توان به عنوان درمان قطعی محسوب 
کرد اما نتایج مثبتی از اســتفاده از آن برای 
بیماران مبتا مشاهده شده است.به گزارش 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، دکتر 
روزبه پورضیایی بــا بیان این که مطالعات 
مختلــف در ایران و ســایر کشــورها در 
خصــوص تاثیرات ایــن دارو بــر کنترل 

ویروس کووید-19 در بیماران صورت گرفته اســت، اظهارداشــت: بر اساس تحقیقات انجام شده، مصرف 
داروی »رمدسیویر« میزان مرگ و میر بیماران را به ویژه در موارد حاد، کاهش می دهد. همچنین تعدادی 
از این دارو از ســوی سازمان بهداشت جهانی به ایران ارسال شــده و مطالعاتی در کشور ما در بیمارستان 
های سینا و مسیح دانشوری روی این دارو در حال انجام است. پورضیایی ضمن توصیه اکید به تهیه داروی 
رمدسیویر از مراکز درمانی معتبر تصریح کرد: در حال حاضر این دارو برای درمان بیماران سرپایی و بستری 
در کشــور توزیع نمی شــود. از طرفی سازمان غذا و دارو کشــور در حال تامین ماده اولیه این دارو است و 
چند شرکت دارویی داخلی نیز در حال تاش برای تولید این دارو هستند. وی خاطرنشان کرد: اخیرا نمونه 
های تقلبی این دارو در بازار آزاد مشــاهده شــده که حتی بسته بندی آن هم مربوط به شرکت های تولید 
داخل اســت و روی آن برچسب های تقلبی دارو به صورت کاما ناشیانه ای به چشم می خورد. این نمونه 
ها به قیمت های بســیار گزاف در بازار آزاد در اختیار بیمارن قرار می گیرد. مدیر داروخانه شهید کاظمی به 
روند تولید دارو و واکســن بیماری ها در مراکز تحقیقاتی اشــاره کرد و گفت: هر دارو یا واکسن تولید شده 
در مجامع تحقیقاتی باید ســه فاز مطالعاتی که فاز سوم، فاز انسانی است را پشت سر بگذارد تا مجوز ورود 
به بازار را دریافت کند و در دسترس تمام بیماران قرار بگیرد که این مراحل مطالعاتی بسیار زمان بر است ان
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خبرچند خط از اعتیاد

برخیبراینباورندکه
ویروسکرونارویآنهابیاثر
است.چنینباورییاعالمانه
استیاجاهلانه.باتوجهبهاینکه
باتلاشهایجهانیهنوزامکان
کنترلوحتیشناختدقیق
ویروسوجودندارد،عملاگزینه
دوممنطقیبهنظرمیرسد.

۵11/7ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139960306271000508 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای مرتضی حسنی عالیشاه 
فرزند حســن به شماره شناسنامه 0860221598 صادره از قوچان در ششدانگ یک باب خانه  به 
مســاحت 50 متر مربع قســمتی از پاک 68 اصلی بخش 9 مشهد واقع در پنج تن 68 پاک 7 
اعیان متعلق به خود متقاضی  و عرصه موقوفه ظهیر الدوله محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف291 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/24. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/5/8

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
۵11/8ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139960306271001044 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای سید علی حسینی 
قوژد فرزند ســید هاشم به شماره شناسنامه 116 صادره از تربت حیدریه در ششدانگ اعیان یک 
باب خانه به مســاحت 6/63 متر مربع قسمتی از پاک 71 اصلی بخش 9 مشهد واقع در عبادی 
73 نبش فاطمیه 33 پاک 1 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه حاج محمد حســین 
و محمد رضا حکاک محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف293 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/24. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1399/5/8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
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آثار انتشارات علمی 
و فرهنگی در دستان 
کودکان افغانستانی 

بیــش از 800 جلــد از تولیدات انتشــارات علمی و فرهنگی به کــودکان مهاجر 
افغانستانی اهدا شد. این اقدام به منظور ایجاد پل ارتباطی فرهنگی میان دو کشور 

ایران و افغانستان انجام شده است.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تســنیم، در آســتانه هفته 
تأمین اجتماعی و با حضور مدیر عامل و جمعی از مدیران مؤسســه انتشارات علمی 
و فرهنگی، 200 بسته شــامل بیش از 800 جلد کتاب از تولیدات بخش کودک و 

نوجوان مؤسسه )پرنده آبی( به کودکان محصل افغانستانی اهدا شد.
ایــن بســته ها در قالب ســه گروه ســنی الــف، ب، ج و د و توســط کارمندان 
مؤسســه انتشــارات علمی و فرهنگی بســته بندی شــده بود و عصر روز یکشنبه 
بــا حضــور نــادره رضایــی، مدیرعامل مؤسســه در محــل مدرســه فرهنگ 
 کــه ویــژه تحصیــل کــودکان افغانســتانی و مهاجر در ایران اســت، بــه آنها

 اهدا شد.
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برگزاری جشنواره قصه گویی به صورت مجازی
با توجه به شــیوع ویروس کرونا و 
موانع برگزاری مراســم های جمعی، 
بیست وسومین جشــنواره بین المللی 
قصه گویــی کانون پــرورش فکری 
کــودکان و نوجوانــان بــه صورت 

مجازی برگزار می شود.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از اداره کل روابط عمومی و 

امور بین الملل کانون، محمدرضا زمردیان معاون فرهنگی کانون و رییس جشنواره بین المللی 
قصه گویی، ضمن اعام برگزاری مجازی این جشــنواره گفت: به دلیل شیوع ویروس کرونا 
در کشــور و پیش بینی های احتمالی در رابطه با تداوم این شــرایط در فصل پاییز، شــورای 
سیاست گذاری جشنواره بین المللی قصه گویی تصمیم گرفت تا با تغییرهایی در فرم و محتوای 

این جشنواره، مرحله استانی دوره بیست وسوم را به صورت مجازی برگزار کند.
او گفت: با توجه به اســتقبال ســال های گذشــته از این رویداد فرهنگی و ارسال نزدیک به 
17 هزار اثر به دبیرخانه جشــنواره بیســت ودوم، تعطیلی یا تاخیــر در اجرای آن جفا در حق 
عاقه مندان به قصه گویی بود. فراخوان این دوره از جشنواره مرداد سال جاری اعام می شود 
و در پاییز و شــب یلدا شاهد برگزاری جشــنواره های استانی خواهیم بود تا ان شاءالله بتوانیم 

مرحله منطقه ای و ملی را در سال آینده برگزار کنیم.
زمردیان با اشاره به تغییرهای ایجادشــده در نحوه برگزاری جشنواره بیان کرد: تاش شده 
است تا در جشنواره امسال شاهد تغییرهایی در شیوه و ژانرهای قصه گویی جشنواره از جمله 
توجه به احیای شــیوه های قصه گویی سنتی، آیینی و بومی، توجه به قصه های ارزشی، جنگ 
و دفاع مقدس، تغییر در شکل و نوع برگزاری بخش بین الملل و همچنین اضافه شدن بخش 
ویــژه ای برای قصه گویان حرفه ای باشــیم که مجموعه تغییرهای اعمال شــده به زودی در 

فراخوان جشنواره اعام خواهد شد.
رییس جشنواره بین المللی قصه گویی ادامه داد:جشنواره قصه گویی در بخش استانی به صورت 
مجازی برگزار خواهد شد و داوران این حوزه همراه با عاقه مندان قصه گویی می توانند شاهد 

اجرای قصه ها باشند و به قصه گویان برتر رتبه بدهند.
زمردیان در پایان گفت: انجمن قصه گویی کانون پرورش فکری امســال دوره های آموزشی 
قصه گویی را در سراسر کشور به صورت حضوری و مجازی برگزار کرده که با استقبال خوبی 
روبه رو شده است. این استقبال به خصوص در حوزه آموزش به بزرگسالان شایان توجه بود.
دوره هــای آناین آموزش قصه گویی توســط مرکز مجازی کانون به نشــانی kpf.ir برگزار 

می شود.

 اکران »شنای پروانه« به احترام کادر درمان 
متوقف می شود

بلند ســینمایی  اولیــن فیلم  اکران 
محمد کارت به احترام کادر درمانی 
کرونا،  بــا  درگیر  بیمارســتان های 

متوقف خواهد شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« 
رســول صدر عاملی تهیه کننده فیلم 
»شنای پروانه« اولین فیلم سینمایی 
محمد کارت گفت: با درخواست او و 

موافقت شــورای صنفی نمایش و مدیر اداره ارزشیابی و نظارت اکران این فیلم از چهارشنبه 
25 تیر ماه به احترام کادر درمانی بیمارستان های درگیر با کرونا، متوقف می شود.

صدر عاملی به ایســنا، گفت: طبق مذاکراتی که در وزارت ارشــاد بــا آقای طباطبایی نژاد و 
اعضای شــورای صنفی نمایش داشــتم، توقف اکران را مطرح کردیم که مدیران نیز ضمن 
تشکر از اینکه فیلم را برای بازگشایی سینماها ارائه دادیم، با این درخواست موافقت کردند.

صدر عاملی تصریح کرد: در حال رایزنی با وزارت بهداشــت بودیم تا شــرایطی فراهم کنیم 
که کادر درمانی بیمارستان های درگیر با کرونا به دعوت ما، رایگان به تماشای فیلم بنشینند 
و حالا با شــرایط پیش آمده، بهتر دیدیم توقف نمایش فیلم را به آنها تقدیم کنیم و امیدوار 
باشیم در اکران مجدد، این مدافعان سامت آنقدر فراغت داشته باشند و سرشان خلوت شده 

باشد که با آرامش به دیدن فیلم بیایند.
او یادآور شــد: سه هفته پیش  که ما اکران »شنای پروانه« را  آغاز کردیم، واگیری بیماری 
این همه زیاد نبود و تعداد فوت شــدگان در بین هموطنانمان به حدود سی نفر کاهش یافته 
بود، اما تصور نمی کردیم در فاصله کمتر از دو هفته، ناگهان به این حد افزایش بیمار و فوت 

شده برسیم.
صدرعاملی تصریح کرد: به هرحال منتظر می مانیم تا وقتی این ویروس کنترل شــد و امنیت 
خاطر برای تماشــاگران به وجود آمد، شــرایط اکران مجدد فیلم را در سراسر کشور فراهم 

می کنیم که امیدوارم این فرصت بعد از دهه اول محرم فراهم شود.

حق بیمه تأمین اجتماعی فروردین سهم 
هنرمندان واریز شد

معــاون توســعه مدیریــت و منابع 
صندوق اعتباری هنــر از واریز حق 
بیمه تأمین اجتماعی فروردین اعضا 
)سهم فرد( خبر داد و گفت: تاکنون 
حق بیمــه 17هزار نفــر از اعضا از 

سوی صندوق واریز شده است.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از ایسنا، طبق اعام صندوق 

اعتباری هنر، فرزاد طایفه حیدری با اشاره به پرداخت حق بیمه سه ماهه نخست امسال گفت: 
در راســتای حمایت از اعضای تحت پوشــش برای جبران خسارت های ناشی از کرونا، طی 
هماهنگی های صورت گرفته با سازمان تأمین اجتماعی  مقرر شد صندوق اعتباری هنر سهم 
حق بیمه ســه ماهه اول ســال 99 اعضایی را که تا پایان اسفند 98 دارای قرارداد بیمه فعال 

بودند پرداخت کند.
او در ادامه افزود: در مرحله اول حق بیمه و ســرانه درمان فروردین بالغ بر هشت هزار نفر از 
اعضایــی که هیچ اقدامی برای اخذ فیش و پرداخت حق بیمه انجام نداده بودند، به حســاب 

سازمان تأمین اجتماعی واریز شد.
حیدری تصریح  کرد: در مرحله دوم حق بیمه فروردین بیش از 9 هزار نفر از اعضا که مبادرت 
به دریافت فیش پرداخت از سازمان تأمین اجتماعی کرده و بعد از اطاع رسانی های صندوق 
اقدام به پرداخت مستقیم به حساب آن سازمان کردند، از سوی صندوق به حساب افراد واریز 

شد. مبلغ سرانه درمان این گروه از اعضا نیز متعاقباً به حساب آنان واریز خواهد شد.
معاون صندوق اعتباری هنر افزود: همچنین برابر با اطاعیه های قبلی حق بیمه گروه ســوم 
)اعضایی که مبادرت به پرداخت سهم بیمه خود به حساب سازمان تأمین اجتماعی کرده اند(، 

براساس اطاعات دریافتی از این سازمان به حساب آن ها واریز خواهد شد.
او همچنین گفت: طی توافق انجام شــده با ســازمان تأمین اجتماعی حق بیمه اردیبهشت و 
خرداد اعضایی که فیش پرداخت حق بیمه این دوماه را دریافت نکرده اند براساس زمان بندی 

توافق شده از سوی صندوق به حساب سازمان تأمین اجتماعی واریز خواهد شد. 
معاون توســعه مدیریت و منابع صندوق اعتباری هنر تأکید کرد: با توجه به اقدام صندوق در 
پرداخت ســهم حق  بیمه فروردین، ســوابق پرداختی اعضا از طریق سامانه سوابق سازمان 

تأمین اجتماعی قابل پیگیری است.

بررسیوضعیتپروژههایتلویزیونیدرموجدومکرونا؛

رسانهایکهمیجنگد!

ســرویس فرهنگ / در هفته های اخیر 
جمله »با رعایت کلیه پروتکل های بهداشتی« 
را بارهــا خواندیم و این رعایــت با هر اصولی 
هم که اتفاق مــی افتد، بازهم هربار باید اخبار 
ابتای افراد بیشــتری را بخوانیــم. این روزها 
با توجه بــه آمارها، کرونا بــه دوران اوج خود 
بازگشته اما بســیاری از پروژه های تلویزیونی 
همچنان و صرفا با لحاظ کردن همان عبارت 
معروف »با رعایت کلیه پروتکل های بهداشتی« 
به فعالیتشان ادامه می دهند. در میان روزهایی 
که رســانه ملی وظیفه خــود می داند با وجود 
همه دشــواری ها و نامایمــات برای ترغیب 
مردم به خانه نشــینی همه همت خود را به کار 
گیرد، متاســفانه تعدادی از همکاران در فرایند 
تولیــد برنامه ها و ســریال های تلویزیونی که 
دست اندکاران زیادی هم می طلبد و در واقع در 
این میدان جهاد رسانه ای به ویروس منحوس 

کرونا مبتا شده اند.
تلویزیون، نهاد متولی

بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل از 
ایســنا، اواخر سال گذشــته با افزایش شیوع 
ویروس کرونا در کشور، بسیاری از پروژه های 
تلویزیونی و ســینمایی متوقف شــدند. اما به 
مرور زمان و پس از کنترل نسبی میزان شیوع، 
بسیاری از این پروژه ها تصمیم گرفتند با در نظر 
گرفتن پروتکل های بهداشــتی فعالیتشان را از 

سر بگیرند.
حالا اما با وجود افزایش چشم گیر تعداد مبتایان 
و جانباختــگان، انگار ترس از کرونا دیگر رنگ 
باخته است و بسیاری ترجیح می دهند ریسک 
مبتا شدن خودشان و اطرافیانشان را در ازای 
دلایل معلــوم و نامعلومی به جــان بخرند؛ و 

البته برخی نیز از ادامه فعالیت در این شــرایط 
چشم پوشــی کرده اند تا شاید بتوانند در شرایط 
بهتری کار تولید را بار دیگر از سر بگیرند. در این 
میان به نظر می رسد که تلویزیون به عنوان نهاد 
متولی پروژه های سریال ی و برنامه سازی هنوز 

تصمیم مشخصی در این زمینه نگرفته است.
توقف عصر جدید

برنامه اســتعدادیابی »عصر جدیــد« از جمله 
برنامه هایی است که با اوج گیری شیوع ویروس 
کرونا در روزهای اخیر، ضبط آن مجددا متوقف 
شده است. احســان علیخانی که تهیه کننده و 
اجرای این برنامه را برعهده دارد، چند روز پیش 
در صفحه شخصی اینســتاگرام خود از توقف 
ضبط این برنامه به دلیل حفظ ســامتی مردم 
خبر داد.اما ضبط »عصر جدید« در حالی برای 
بار دوم متوقف می شــود که احسان علیخانی 
پیشــتر با انتشار خبری از ضبط فصل دوم این 
برنامه خبر داده و تاکید کرده بود که به منظور 
رعایت هرچه بیشتر پروتکل های بهداشتی حتی 
از شرکت کنندگان برنامه نیز تست کرونا گرفته 
می شــود. در هر حال با بالا رفتن آمار ابتا و 
مرگ میر ناشــی از ویروس کرونا در کشــور، 
ضبط برنامه »عصر جدید« فعا منتفی شــده 

است.
تعطیلی دورهمی

ضبط برنامــه »دورهمی« با اجــرای مهران 
مدیری نیز که به دلیل حضور تماشاگر از جمله 
برنامه های پرخطر در روزگار کرونایی محسوب 
می شــود، فعا به دلیل آنچه مشــکات فنی 

عنوان شده، متوقف است.
»دورهمی« از جمله برنامه های سرســخت در 
برابر تعطیلی موقت به منظــور رعایت نکات 

بهداشــتی محسوب می شــود و علت تعطیلی 
آن فعا مشــکات فنی عنوان شده است و نه 

پیشگیری از شیوع ویروس کرونا. 
طرح هشــدارهای جدی دربــاره ضبط بدون 
تماشــاگر این برنامه در دوران اولیه اوج کرونا، 
باعث شــد مهران مدیری بپذیــرد که برنامه 
بدون حضور تماشــاگر ضبط  شود و تصاویری 
که در »دورهمی« نشــان داده می شــد نیز بر 
آرشیوی بودن حضور تماشاگران تاکید داشت؛ 
اما حضور تماشاگران روی سن و سیل عظیمی 
از انتقادات به رفتار غیرحرفه ای این برنامه، در 
نهایت مدیری را وادار به اعتراف کرد که هر روز 
تعداد کمی از تماشاگران در سالن حضور دارند 
و افرادی که روی ســن می آیند از میان همین 

حاضران اندک هستند.
در این میان عاوه بر برنامه هایی که با حضور 
تماشاگران ضبط می شوند، سریال ها نیز به دلیل 
تعدد عوامل، از جمله موارد پرخطر محســوب 
می شوند و در موج اول کرونا در کشور عده ای 
از عوامل و پروژه ها را هم درگیر کردند. سرانجام 

در جریان مــوج اولیه کرونــا تهیه کننده های 
تلویزیونی بــه توقف رضایت دادند، اما در حال 
حاضر و بــا وجود اینکه وضعیــت این روزها 
نیز همان اندازه یا حتی شــاید بیشتر خطرناک 
اســت، اما هنوز برنامه ای برای توقف ضبط در 
نظر نگرفته یا حداقل به صورت رسمی اعام 

نشده است.
مجموعه های نمایشی در حال ضبط

این روزها مجموعه های نمایشی زیادی در حال 
ضبط یا آماده ســازی مراحل تولید و پیش تولید 
هســتند که از جمله آنها می توان به ســریال 
»زمین گرم« به کارگردانی ســعید نعمت الله، 
»87 متر« به کارگردانی کیانوش عیاری، »برف 
بی صدا می بارد« به کارگردانی پوریا آذربایجانی 
به عنوان طولانی ترین سریال تلویزیونی، سریال 
امنیتی »خانه امن« به کارگردانی احمد معظمی، 
»چای نت« با موضوع ســواد رسانه ای، سریال 
کمدی »باخانمان« بــه کارگردانی برزو نیک 
نژاد، »طاق« به کارگردانی ابوالقاسم طالبی، 
»صفر بیســت و یک« به کارگردانی مشترک 
سیانک انصاری و سیدجواد رضویان، »نجا« به 
کارگردانی خیرالله تقیانی پور، مجموعه »ایل دا« 
به کارگردانی راما قویدل و »جشــن سربرون« 
بــه کارگردانی مجتبی راعی اشــاره کرد.البته 
وضعیت شــبکه نمایش خانگی نیز کم و بیش 
به همین صورت است. منوچهر هادی که اخیرا 
سریال »دل« را در شبکه نمایش خانگی داشت 
و مشغول انجام کارهای پیش تولید فصل دوم 
سریال »عاشقانه« با عنوان »گیسو« بود، چند 
روز پیش از ابتای خــود به بیماری کویید - 
19 خبــر داد. او همزمان با اعام بیماری خود، 
خبــر داد و تاکید کرد که پیش تولید فصل دوم 

مجموعه عاشــقانه قوی تری از قبل روزهای 
پایانی خود را سپری می کند. 

اوضاع شبکه نمایش خانگی
مجموعه »آقــازاده« بــه کارگردانی بهرنگ 
توفیقــی نیز که این روزها در شــبکه نمایش 
خانگی در حال توزیع اســت، آخرین روزهای 
ضبط خود را پشت سر می گذارد. تصویربرداری 
این مجموعه که در اواخر اسفندماه متوقف شده 
و از 30 اردیبهشــت از سر گرفته شده بود، این 
روزها با خداحافظی بازیگران اصلی خود یعنی 
امیر آقایی، نیکی کریمی و امین حیایی روزهای 

پایانی را سپری می کند.
مجموعه »هم گناه« نیز به کارگردانی مصطفی 
کیایــی از جمله مجموعه هایی اســت که این 
روزها در شــبکه نمایش خانگی در حال توزیع 

است. 
همچنین اعام شد سریال تاریخی »جیران« 
به کارگردانی حســن فتحــی و تهیه کنندگی 
اســماعیل عفیفه نیز حدودا از اوایل خرداد ماه 
و بعد وقفه ای چندماهه به منظور جلوگیری از 
شــیوع ویروس کرونا، بار دیگر کار خود را آغاز 
کرد.از این لیست بلند بالای سریال که از آنها 
نام برده شد، ممکن است تعدادی از قلم افتاده 
باشــند یا برخی هم تاکنون تصویربرداری شان 
را متوقف کرده باشــند اما در نهایت دو سریال 
کمتر یا بیشتر در این روزهای جانکاه کرونایی 
فرقی نمی کند. مهم ما هســتیم و شما که باید 
سالم بمانیم. در این میان ستاد ملی کرونا دستور 
توقف پروژهای پر دنگ و فنگ سریال ســازی 
را بدهد یا خیر، خودمــان که می توانیم نگران 
سامتی خود و همکارانمان باشیم و یک وقفه  

کوتاه بدهیم.

خبر

دو فیلم کوتاه انیمیشن »خرچنگ« به کارگردانی شیوا صادق اسدی و »گرگم و گله 
میبرم« به کارگردانی امیرهوشــنگ معین از تولیدات کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان به بخش مســابقه رسمی هجدهمین جشنواره انیمیشن هیروشیما 2020 

راه یافتند.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایســنا، جشــنواره بین المللی هیروشیما 
یکی از مهم ترین جشــنواره های انیمیشــن جهان و مورد تایید آکادمی اسکار برای 
فیلم های کوتاه است که هر دو سال یکبار در شهر هیروشیمای ژاپن برگزار می شود.
در بخش مســابقه رســمی این دور از جشنواره،  59 فیلم از سراسر جهان و در چهار 
گــروه با یکدیگر به رقابت خواهند پرداخــت که فیلم »خرچنگ« درگروه 3  و فیلم 

»گرگم و گله میبرم« در گروه 4 بخش مسابقه حضور دارند.
در یک تفکیک قاره ای اعام شــده از ســوی دبیرخانه جشنواره،  5 اثر از قاره آسیا، 37 اثر از قاره اروپا، 5 اثر از قاره آمریکای 

شمالی و نیز 12 اثر به صورت تولید مشترک هستند.
پیشــتر شیوا صادق اســدی تهیه کننده و کارگردان فیلم کوتاه »یال و کوپال« در هفدهمین جشنواره انیمیشن هیروشیما در 

سال 2018 حضور داشته است.
بنا به گزارش رسمی سایت این جشنواره، امسال جمعا 2339 اثر انیمیشن از 41 کشور و 5 قاره جهان در این جشنواره شرکت 

کردند که از این میان 276 اثر تولید مشترک بوده اند.
به دلیل شیوع ویروس کرونا جشنواره دوسالانه انیمیشن هیروشیما امسال از30 مرداد تا 3 شهریور 1399 )20 تا 24 آگوست 
2020( بدون حضور مخاطبان و تنها با حضور داوران ژاپنی برگزار خواهد شــد و در روز ســوم شهریور هم زمان با آخرین روز 

جشنواره، فهرست برندگان اصلی اعام می شود.

 مدیر موزه بزرگ خراســان از اهدای 7 سکه تاریخی به قدمت دوره سلوکیان به این 
موزه خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی محمد رکنی روز گذشته 23 تیرماه 1399 
با اعام این خبر افزود: در راســتای اجرای طرح ســاماندهی موزه بزرگ خراســان، 
ســکه های اهدایی پس از پاک ســازی، خوانش و شناسنامه سازی، در بخش اشیای 

اهدایی موزه به نمایش گذاشته خواهد شد.
او با بیان این که سکه ها متعلق به دوره سلوکی است، ادامه داد: »حسن روزرخ« اهدا 
کننده این ســکه های تاریخی از راهنمایان پیشکسوت خراسان و راهنمای تخصصی 

کشــور افغانستان و مســلط به زبان های انگلیسی و فرانسوی است که سال ها در حوزه منطقه تاریخی خراسان بزرگ مطالعه 
و بررسی میدانی داشته است.

رکنی تصریح کرد: طی مراسمی در موزه بزرگ خراسان از این اهداکنندگان آثار تاریخی تقدیر شد.
ســلوکیان جانشینان سلوکوس یکم بودند که در 306 پ.م. به قدرت رسید. امپراطوری سلوکی در میان سال های 312 تا 64 

پیش از میاد )248 سال( بر آسیای غربی فرمان می راند.
سلوکیان جانشینان سلوکوس یکم بودند که در 306 پ. م به قدرت رسید. امپراطوری سلوکی در میان سال های 312 تا 64 

پیش از میاد )248 سال( بر آسیای غربی فرمان می راند.
گفتنی اســت: موزه بزرگ خراســان  با الهام از بنای عمارت خورشید کات نادر طراحی در زمینی به مساحت 4900 مترمربع 
با زیربنای 18 هزار مترمربع در 12 طبقه داخل بوســتان کوه سنگی مشــهد ساخته شده و هم اکنون در مرحله تکمیل محتوا 

قرار دارد.

راهیابی دو انیمیشن ایرانی به جشنواره هیروشیما اهدای 7 سکه با قدمت دوره سلوکیان به موزه بزرگ خراسان

مهمماهستیموشما
کهبایدسالمبمانیم.دراین
میانستادملیکرونادستور
توقفپروژهایپردنگوفنگ
سریالسازیرابدهدیاخیر،
خودمانکهمیتوانیمنگران
سلامتیخودوهمکارانمان
باشیمویکوقفهکوتاهبدهیم

مدیرکل میراث فرهنگی خراسان رضوی:
ابلاغ ثبت ملی خانه تاریخی اعتضادی گناباد 

مدیــرکل میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراســان رضوی از اباغ ثبت 
ملی خانه تاریخی اعتضادی به شــماره 116 در 

شهرستان گناباد خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابــط عمومی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
ابوالفضــل مکرمی فر روز گذشــته 23 تیرماه 
1399 با اعام این خبر افزود: منزل اعتضادی 
در بافــت تاریخی روســتای قــوژد گناباد قرار 
دارد که تاریخ ســاخت آن بــه گفته محققان و 

کارشناسان به اواخر دوره پهلوی اول می رسد.
او دربــاره معمار بنا اظهار کــرد: به گفته افراد 
ســالخورده روستا برخی از منازل بافت تاریخی 
روســتای قوژد معمــاری از یزد بوده اســت، 
معماران دیگری که از آن ها یاد می شــود استاد 
ابوالقاسم یزدی،اســتاد اسدی کاخکی و حسن 
عالی می باشند که در طول سال های مختلف در 

بنا تغییراتی ایجاد می کرده اند.
مدیــرکل میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی یادآور شد: »بافت 
قدیمی این روســتا که مجموعــه ای کامل از 
بناهای تاریخی با معماري بسیار زیبا را در خود 
جای داده یکی از بافت های باقی مانده در گناباد 
اســت که هم اکنون به عنوان بافت تاریخی آن 

اقداماتی صورت گرفته است.
او افــزود: این بافــت که یکــی از طرح های 
گردشگری استان محسوب می شود هم اکنون 
دارای ســکنه است و به عنوان یکي از روستاي 
هدف گردشگري انتخاب شده، که مرمت برخي 
منازل و بناهاي شــاخص مانند مســاجد انجام 

گرفته است. 
هم چنین محمود طغرایــی مدیر دفتر ثبت آثار 
تاریخــی و حرائم اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
درباره مشــخصات این اثر تاریخی اظهار کرد: 

منزل اعتضــادی با فاصله کمی از اولین میدان 
روســتا قرار دارد که بــا ورود به اولین کوچه از 

سمت راست دسترسی به آن ممکن می شود.
او ادامــه داد: منزل اعتضــادی با طول 21,62 
متر و عرض حداکثری 18,86 متر و به وسعت 
296,77 متــر مربع، از لحاظ طرح و نقشــه در 

زمره منازل با حیاط مرکزی قرار دارد.
طغرایی گفت: نمای بیرونی منزل اندود کاهگل 
و دارای آجرکاری است که دیواره های خارجی 
را ســاده و بدون تزئین خاصی قرار داده است، 
سر در ورودی در ضلع شرقی بنا با طاق گهواره 
ای پوشــیده شده است، سر در به وسیله دالانی 
با یک زاویه 90 درجه و پوشش ضربی به حیاط 

مرکزی وصل می شود. 
او گفت: حیاط مرکزی مســتطیل شکل است 
که در ضلع جنوبی حیاط ایوان قرار گرفته است، 

کف حیاط دارای پوشش آجر فرش است.
مدیــر دفتر ثبت آثار تاریخــی اداره کل میراث 

فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی اظهار کــرد: فضای داخلی اتاقها دارای 
پوشــش فیلپوش و طاق عدسی است. این بنا 
دارای پنج اتاق که ســه تای آن اطراف ایوان و 

یک مطبخ در گرداگرد حیاط قرار دارد.
طغرایــی افوزد: زیرزمین بنا )ســرداب( در زیر 
اتاق ضلع غربی ایوان قرار دارد که دسترســی 
به آن از ضلع جنوبی حیاط و چســبیده به ایوان 
صورت می گیرد که توســط 2 پله و به ارتفاع 

82 سانتیمتر پایین تر از سطح حیاط قرار دارد.

او درباره ویژگي های خاص اثر گفت: اســتقرار 
اتاق های متعــدد در اطراف حیاط و ایوان بلند 
در ضلــع جنوبی اثر، رخ بام بــا تزیینات دندان 
موشــی و و دو ردیف ساده چینی در بالای آن 
و زیر زمین یا ســردابه کــه ورودی آن از ضلع 
جنوبی باز می شــود از ویرگی های خاص این 

اثر تاریخی است.
گفتنی است: روســتاي قوژد در 10 کیلومتری 
شــمال شهر گناباد واقع شــده است، گناباد در 

فاصله 285  کیلومتری مشهد قرار دارد.
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اســتاندار خراســان رضوی از پروژه های عمرانی در حال اجرای شهرداری 
مشــهد بازدید کرد . به گزارش صبح امروز، صبح امروزعلیرضا رزم حســینی 
با همراهی محمدرضا کائی شهردارمشــهد از تعــدادی پروژه های عمرانی 

درحال اجرای مدیریت شهری بازدید کردند.
در این بازدید اســتاندار با حضور درمحل اجرای پروژه های کوه پارک، تقاطع 
چند سطحی آزادگان، دوربرگردان زیرگذرشهید برونسی، تقاطع غیرهمسطح 
ابوطالب، پروژه ساماندهی شهرک شهید بهشتی و تقاطع غیر همسطح مصلی 

از نزدیک در جریان روند اجرایی این پروژه ها قرارگرفت.
معــاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشــهد در این باره گفت: 
استاندار خراسان رضوی در بازدید از پروژه های عمرانی شهری، برای تامین 

منابع مالی این پروژه ها ازطریق بانک ها به شهردار قول مساعد داد.
خلیــل ا...کاظمــی افــزود: امیدواریم با ایــن حمایت ها پــروژه های فوق 
 را بــا ســرعت بیشــتر و طبــق زمانبنــدی انجام شــده به بهــره برداری

 برسانیم.

بازدید استاندار از 
پروژه های عمرانی 
مدیریت شهری

شهردار جدید تربت حیدریه انتخاب شد
مدیر روابط عمومی شهرداری تربت حیدریه 
روز گذشــته با بیان این مطلــب به ایرنا 
گفت: شــهردار جدید تربت حیدریه با پنج 
رای مثبت از مجمــوع هفت رای اعضای 
شورای اسامی این شــهر، به این سمت 

منصوب شد.
مرتضــی شــبان افــزود: محمدصــادق 
مجتهدی شــهردار قبلی نیز هفته گذشته 
با همین تعداد رای استیضاح و برکنار شد.

وی در خصوص ســابقه علمی شهردار جدید تربت حیدریه گفت: سعید اکبریان دارای مدرک 
کارشناسی مهندسی عمران و کارشناسی ارشد مهندسی شهرسازی و 12 سال سابقه تدریس 

در دانشگاه است.
مدیر روابط عمومی شــهرداری تربت حیدریه گفت: از دیگر سوابق اجرایی شهردار جدید شهر 
تربت حیدریه می توان به داشتن 20 سال سابقه کار در وزارت راه و شهرسازی، تصدی معاونت 
فنی و اجرایی ســازمان عمران و بهسازی شهری استان فارس، تصدی شهرداری ناحیه ویژه 
بازار و ناحیه بهارستان تهران، تصدی شهرداری منطقه 12 مشهد، تصدی مدیریت بافت های 
فرســوده و حاشیه شهر مشهد، تصدی مدیریت نظارت بر مهندسان ناظر و دفاتر فنی مشهد، 
تصــدی مدیریت برنامه ریزی و نظارت بر حمل و نقل و ترافیک مشــهد و نیز مدیر عاملی 

سازمان عمران و توسعه آستان قدس رضوی اشاره کرد.
مرکز شهرستان 225 هزار نفری تربت حیدریه در 150 کیلومتری جنوب مشهد قرار دارد.

نبود استانداردهای یکسان و روشنگر در 
راه اندازی واحدهای بوم گردی

یک مــدرس حــوزه گردشــگری گفت: 
شــاید بتوان گفت مهم ترین خاء قانونی 
و نظارتــی در حوزه راه انــدازی واحدهای 
بوم گــردی، عدم وجــود اســتانداردهای 
یکسان و روشــن گر برای کسی است که 
می خواهد اقامتگاه بوم گردی تاسیس کند.

مسعود اعلم صمیمی در گفت وگو با ایسنا، 
در خصوص آسیب شناســی افزایش کمی 
اقامتگاه های بوم گردی در ســطح کشور و 

خراســان رضوی عنوان کرد: با افزایش بی رویه اقامت گاه های بوم گردی، اگر ما با انباشــت 
ســرمایه در این حوزه مواجه شویم که کارکرد نداشته باشد، این مساله می تواند اثرات منفی 
ایجاد کند، اما معمولا به صــورت عمده، ورود و خروج به هر بازاری از نگاه اقتصاددانان باید 

آزاد باشد.
وی افزود: به عنوان مثال اگر کســب وکاری در بازار اشــباع شــده، نبایــد جلوی فردی که 
می خواهد به تازگی وارد بازار شــود، گرفته و به وی اجازه ورود داده نشــود؛ زیرا با ورود فرد 
بــه بازار یا می تواند رقیبان خود را از دور خارج کند و جای خود را در بازار پیدا کند یا این  که 
دیگــران او را از دور خارج می کنند. این نگاه، دید اقتصاددانان اســت. اما زمانی که در مورد 
واحدهای اقامتی به  خصوص واحدهای بوم گردی که در روستاها قرار دارند، صحبت می شود، 
از آن جا که دانش تخصصی گردشگری کمتر است، با چالش های بیشتری مواجه خواهیم شد.

عضو هیات علمی دانشگاه شاندیز اظهار کرد: با تمام این تفاسیر، به عقیده بنده افزایش این 
نوع از واحدهای اقامتی در روســتاهای کشــور مثبت است، از مهم ترین شاخص های تبدیل 
یک مکان به اقامتگاه بوم گردی، خوشه گردشگری آن منطقه است، یعنی هر چقدر مجموعه 
عوامل حوزه گردشــگری از جاذبه های گردشگری تا ارائه کنندگان خدمات گردشگری در آن 
منطقه قوی تر و بیشــتر باشد، آن منطقه قابلیت بیشــتری برای احداث اقامت گاه بوم گردی 

در خود دارد.
اعلم صمیمی خاطرنشــان کرد: یکــی از عوامل مهم برای تبدیل یک مــکان به اقامتگاه 
بوم گردی مبحث فاصله اســت، معمولا واحدهای بوم گردی مجموعه هایی هستند که مورد 
استفاده مردم نزدیک به خود قرار می گیرند. از طرفی شاید بتوان گفت مهم ترین خاء قانونی 
و نظارتی در این حوزه، عدم وجود اســتانداردهای یکسان و روشن گری است برای کسی که 

می خواهد اقامتگاه بوم گردی تاسیس کند.
مدیر مرکز خدمات تخصصی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی خراسان رضوی عنوان 
کرد: واحدهای بوم گردی در دنیا دارای شــاخص های ویژه ای هســتند که در ایران متاسفانه 
این شاخص ها چندان رعایت نمی شوند، از جمله این شاخص ها می توان به استفاده از مصالح 

بومی همان منطقه برای ساخت، تجهیز و بهره برداری اقامتگاه ها اشاره کرد.
وی ادامه داد: به طور مثال، اقامتگاه بوم گردی باید توســط افراد بومی و محلی همان منطقه 
تاســیس شــود تا کارکرد لازم خود را داشته باشد، نه اینکه توســط افرادی که شرایط مالی 
مناســبی دارند و از مناطق دیگر برای تاسیس واحد بوم گردی به منطقه ای می آیند، تاسیس 

شود.
ایــن مدرس حوزه گردشــگری همچنین در خصــوص خاء های آموزشــی موجود در این 
حوزه خاطرنشــان کرد: به عقیده من، مردم روســتا در ابتدا بایــد در موضوع مهمان پذیری 
آمــوزش ببینند و به صورت تخصصی تر به افرادی که در خود واحد بوم گردی کار می کنند، با 

تخصص های متفاوت آموزش های مختلفی داده شود.

 آغاز بازدیدهای سرزده آتش نشانی از مراکز 
درمانی و بیمارستان های مشهد

مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری مشهد از آغاز بازدیدهای 
ســرزده آتش نشــانی از مراکــز درمانی، 
و  دولتی  کلینیک هــای  و  بیمارســتان ها 

خصوصی شهر مشهد خبر داد.
به گــزارش صبح امروز، امیــر عزیزی با  
اعام ایــن خبر اظهار کرد: پیرو دســتور 
شهردار مشــهد به آتش نشانی و تاکیدات 
ریاست شــورای اسامی شــهر مبنی بر 

بررســی نقاط ضعف و کاستی های ایمنی در مراکز درمانی ســطح شهر مشهد، بازدیدهای 
سرزده از این مراکز آغاز شده است.

وی افزود: بر این اســاس معاون و کارشناسان معاونت آموزش و پیشگیری سازمان از اواخر 
هفته گذشــته در اقدامی ضربتی با حضور درمراکز درمانی و بیمارستانی وضعیت ایمنی این 

اماکن را مورد ارزیابی قرار می دهند.
وی اضافه کرد: در مرحله اول این بازدیدها، کارشناســان حوزه پیشگیری و نظارت سازمان 
آتش نشانی ضمن ارزیابی و بررسی تجهیزات ایمنی و آتش نشانی موجود در این مراکز اقدام 
به تکمیل چک لیســت های مربوطه با هدف اعام نواقص و تعیین زمان مشخص برای رفع 

معایب ایمنی از سوی مسئولان مراکز درمانی خواهند کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور فرهنگی ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشــهد، عزیزی ادامه داد: در مرحله بعد روند تامین ایمنی این مراکز از سوی مدیران مراکز 

بیمارستانی و درمانی از سوی سازمان آتش نشانی مورد ارزیابی مجدد قرار خواهد گرفت.
مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شــهرداری مشــهد افــزود: در صورت 
تامیــن نشــدن الزامــات ایمنی و آتش نشــانی در ایــن مراکــز، پرونده بیمارســتان های 
داده  ارجــاع  قانونــی  اقدامــات لازم  بــرای  بــه دســتگاه قضایــی  ایمنــی   ناقــض 

خواهد شد.

رئیسشورایشهرمشهددرجلسهعلنیاعلامکرد:

خسارت9هزارمیلیاردیکرونابهشهرداری
رئیس شورای اسامی شهر مشهد گفت: شهرداری مشهد طی 
3 ماه نخست سال جاری، 9هزار میلیارد ریال در باب هزینه و 
درآمد، متضرر شده ولی در عین حال همچنان آماده ایم که در 
کنار مردم باشــیم و لایحه جدید حمایت از مشاغل و صنوف 

متضرر از کرونا به زودی به شورای شهر ارائه خواهد شد.
بــه گزارش صبــح امــروز محمدرضا حیدری، روز گذشــته 
در آغاز نود و هشــتمین جلسه علنی شــورا به تشریح برخی 
مناســبت های هفته جاری پرداخت و در ابتدا با گرامیداشــت 
25 تیرماه، روز بهزیســتی، اظهارکرد: سازمان بهزیستی، در 
زمره نهادهای دولتی اســت که در بحث ســاماندهی و توجه 
به طبقات آسیب پذیر جامعه براساس قانون اساسی مسئولیت 

مستقیم دارد.
حیدری با بیان اینکه ســازمان بهزیستی با توجه به تکالیف، 
ماموریت هــا و حجم آســیب های اجتماعی و مســائل حوزه 
معلولین، مسئولیت سنگینی را عهده دار است، گفت: انجام این 
رسالت طبیعتا به تنهایی امکان پذیر نبوده و در چنین شرایطی، 
نقش نهادهای غیردولتی، خیرین و نیکوکاران کاما برجسته 
اســت؛ بویژه در شهر مشــهد که به برکت امام رضا)ع(، حس 
عطوفت و مهربانی موج می زند و مجموعه های بسیار پویایی 
داریم که در تراز ســطح ملی و با اعتبارات قابل قبول مشغول 

فعالیت هستند.
وی در ادامه اظهار امیدواری کرد که بواســطه چنین روزهای 
خاصی، توجه بیشــتری به بهزیستی شــود و عموم مردم نیز 
به رسالت های این مجموعه اشراف و آشنایی بیشتری کسب 

کنند.
حیدری افزود: شورای پنجم شهر مشهد و مدیریت شهری نیز 
از ابتدای فعالیت خود تاکنون تعامل خوبی با بهزیستی داشته و 
مصوبات حمایتی متنوعی داشته ایم که خروجی و اثرگذاری آن 

به شکل مستقیم و غیرمستقیم مشمول بهزیستی شده است.
وی کمــک مالــی در بحث جمــع آوری معتــادان متجاهر، 
اختصاص 60 سفر ماهانه رایگان ویژه معلولان شدید و خیلی 
شدید و حمایت اعتباری برای سرویس دانش آموزان با شرایط 

خاص را از جمله این حمایت ها برشمرد.
حیدری خاطرنشان کرد: مجموعه این سیاست ها و تصمیمات 
ناشــی از اهمیت موضوع و توجه به بهزیستی و جامعه هدف 
این مجموعه اســت که این رویکــرد و نگاه تا پایان دوره نیز 

تداوم خواهد داشت.
25 تیرماه، روز تامین اجتماعی، مناسبت دیگری بود که در این 
جلسه رئیس شورای شــهر به آن اشاره کرد و گفت: سازمان 

تامین اجتماعی، یکی از پشــتوانه های مهم و اساسی جامعه 
است؛ میزان پوشــش تامین اجتماعی و ارائه خدمات، جامعه 
را در شرایط بحرانی از آسیب های مختلفی مصونیت می دهد.

حیدری افــزود: در این روزها که با شــیوع ویــروس کرونا 
مواجهیم، نقش سازمان تامین اجتماعی در حوزه بیمه بیکاری 
و تامین نیازهای اولیه کارگرانی که ناخواســته بیکار شده اند، 

بسیار برجسته است.
وی در ادامه صحبت های خود به 26 تیرماه، ســالروز تاسیس 
نهاد شورای نگهبان پرداخت و تصریح کرد: این نهاد براساس 
اصول مصرح قانون اساســی تکالیفی دارد و مسئولیت هایی 
را هم در بحث انتخابات و تطابق مصوبات مجلس شــورای 
اســامی با شرع و قانون اساسی عهده دار بوده که امیدواریم 
بتواند در راســتای تحقق رسالت اساسی اصلی خود که ایجاد 
امید و اعتماد مردم برای حضور و مشارکت حداکثری در عرصه 

تعیین سرنوشت است، موفق باشد.
سالروز پذیرش قطعنامه 598 از سوی ایران، مناسبت دیگری 
بود که در این جلسه به آن اشاره شد و حیدری در این خصوص 
گفت: در پایان 8 ســال دفاع مقدس، کشور در شرایط خاصی 
قرار گرفت و قطعنامه 598 به تصویب 15 عضو شورای امنیت 
رسید که دولت عراق آن را بدون هیچ قید و شرطی پذیرفت.

حیــدری با بیان اینکــه ایران پذیرش قطعنامــه را منوط به 
مشــخص کردن کشــور متجاوز کرده بود، افزود: امام)ره( در 
شرایطی حساس، این تصمیم تاریخی را گرفتند و از آن بعنوان 
نوشــیدن جام زهر یاد کردند، نقطه مهمی در تاریخ انقاب و 

دفاع مقدس باقی  مانده و خواهدماند.
رئیس شورای شهر مشهد خاطرنشــان کرد: امام خمینی)ره( 
ایــن قطعنامه را برای هدفی متعالی تر پذیرفتند و با رشــادت 
شیرمردان غیور کشورمان، حتی یک وجب از خاک کشور به 
طرف مقابل داده نشــد و پس از آن نیز شــاهد پایان جنگ و 

ورود آزادگان به کشور بودیم.
حیــدری در ادامه صحبت های خود به وضعیت قرمز مشــهد 
در بحث کرونا اشاره داشت و گفت: متاسفانه براساس آخرین 
گزارش ها، شاهد افزایش تعداد مبتایان، بستری ها و فوتی ها 

هستیم.
وی با بیان اینکه شورای شــهر مشهد و مدیریت شهری در 
موج نخست شــیوع کرونا، براســاس ضرورت ها و اختیارات 
نســبت به وضع برخی محدودیت ها اقدام کرد و با دانشــگاه 
علوم پزشکی و تصمیمات ستاد استانی مقابله با کرونا همراهی 
داشت، اظهارکرد: در موج دوم نیز اعام آمادگی کرده ایم ولی 

رویکرد کان کشور، کنترل فردی، استفاده از ماسک و فاصله 
اجتماعی و عدم حضور در اجتماعات است؛ لذا مدیریت شهری 

نیز در همین چارچوب فعالیت خواهد کرد.
حیدری با اشــاره به اصاح اکران های شــهری و فضاسازی 
مناسب برای ایجا حساســیت در بین شهروندان، گفت: تنها 
راه مقابله با این ویروس، مســئولیت پذیری شهروندان است و 
هرکســی باید مسئولیت اجتماعی خود را بپذیرد و آن را عمل 
کند.وی بــا تاکید بر لزوم پرهیز از ســفرهای غیرضروری و 
عدم حضور در اجتماعات، افزود: امیدواریم بتوانیم با همکاری 

عمومی، از این بحران گذر کنیم.
حیدری در ادامه با اشاره به انفجار و آتش سوزی یکی از مراکز 
درمانــی تهران که اخیرا به وقوع پیوســت، گفت: پس از این 
حادثه، شورای شهر مشهد تاکید جدی به سازمان آتش نشانی 
داشــته تا ظرف مــدت 2 هفته، تمام مکان هــای عمومی و 
بیمارستان ها و مراکز درمانی و ... که جمعیتی در آن نگهداری 
می شود، مورد بازرسی قرار گیرند و شهردار محترم نیز دستور 

ویژه ای در این خصوص صادر کرده است.
رئیس شورای شهر مشــهد افزود: همه این مجموعه ها باید 
نسبت به اخذ استانداردهای لازم از سوی سازمان آتش نشانی 
اقدام کنند؛ این موضــوع یک تکلیف جدی و وظیفه معاونت 
خدمات شهری و سازمان آتش  نشانی شهرداری مشهد بوده که 

دستورالعمل آن هم از سوی شهردار صادر شده است.
حیدری با تاکید بر اینکه استمرار و پیگیری این موضوع بسیار 
مهم و حائز اهمیت اســت، خاطرنشــان کرد: نهادهایی که با 
مجموعه آتش نشانی همکاری می کنند و آنان که تعامل ندارند 
هم باید به مردم معرفی شــوند؛ از همکاری دستگاه قضا نیز 
برای کنترل و افزایش ایمنی سطح شهر بهره خواهیم گرفت.

وی در ادامه با بیان اینکه پس از گذشت حدود 5 ماه از شیوع 
ویروس کرونا در مشهد کماکان برخی اصناف و مشاغل درگیر 
تبعات اقتصادی ناشی از آن هستند، گفت: شورای شهر مشهد 
به منظور همراهــی و حمایت از کســبه و اصناف، تخفیف، 
استمهال و بخشش هایی را برای 3 ماهه نخست سال درنظر 
گرفته بود؛ همه باید در جهت بهبود شرایط کمک کنیم و لذا 
با پیگیری اعضای شورای شــهر، به زودی شهرداری مشهد 
لایحه ای را ارائه خواهد داد تا برخی از این حمایت ها استمرار 

داشته باشد.
حیدری خاطرنشــان کرد: براســاس گزارش های ارائه شده، 
شــهرداری مشهد طی 3 ماه نخست سال، 900 میلیاردتومان 
در بــاب هزینــه و کاهش درآمد، متضرر شــده ولی در عین 
حال همچنان آماده ایم که در کنار مردم باشــیم و برای بهبود 

وضعیت اقتصادی آنها تاش کنیم.

خبر

مدیرکل درآمدهای عمومی شــهرداری مشــهد گفت: تامین منابع پایدار و ارتقای 
مشــارکت و پایبندی شــهروندان از اهداف میان مدت شهرداری است. به گزارش 
صبح امروز محمود برهانی در خصوص اقدامات صورت گرفته برای اجرای بند الف 
ماده 43 قانون مالیات بر ارزش افزوده، اظهار کرد: استیفای حقوق قانونی شهرداری 
از طریق تامین منابع پایدار و ارتقا مشــارکت و پایبندی شــهروندان و مودیان این 
قانون به مســئولیت های اجتماعی، از اهداف برنامه عملیاتی میان مدت شهرداری 
مشــهد اســت.وی افزود: یکی از منابع تامین درآمدهای پایدار شهرداری ها که در 
مجلس شورای اسامی ایران پیش بینی و به تصویب رسیده، قانون مالیات بر ارزش 
افزوده اســت کــه برابر با بند الف ماده 43 این قانون، عــوارض حمل و نقل برون 

شهری مسافر در داخل کشور به صورت هوایی، مشمول پرداخت به میزان 5 درصد بها بلیط است.
مدیرکل درآمدهای عمومی شــهرداری مشهد بیان کرد: در این راستا اداره کل درآمدهای عمومی با تشکیل کارگروه و انجام 
پیگیری های ویژه با کمک نهادهای ذی صاح قانونی منجمله دادگســتری، استانداری و شورای اسامی شهر مشهد که با 

حمایت های خود برای نیل به اهداف یاد شده این شهرداری را یاری می رسانند.

مدیرعامل سازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری مشهد از ارائه گزارش عملکرد کمیسیون 
حمایت و تشــویق اعام کنندگان مفاســد اداری شهرداری مشهد در ســامانه »فاش« خبر داد.به 
گزارش صبح امروز، محمدجواد رجائیان با اعام این خبر گفت: در ادامه روند شفاف سازی و توسعه 
نظارت عمومی که از طریق ارائه اطاعات در خصوص جزئیات عملکرد شــهرداری در زمینه های 
گوناگون صورت می گیرد، اطاعات جدیدی از جمله گزارش عملکرد کمیســیون حمایت و تشویق 
اعام کنندگان مفاسد اداری شهرداری بر روی سامانه فاش قرار گرفته که شامل آخرین گزارش ارائه 
شده در این زمینه تا پایان خردادماه سال جاری است.مدیرعامل سازمان فناوری اطاعات و ارتباطات 
شهرداری مشهد افزود: پس از تشــکیل کارگروه حمایت و تشویق اعام کنندگان مفاسد اداری در 

شهرداری مشهد که سال گذشته با هدف کاهش معضات در این زمینه و بهره مندی از ظرفیت نظارت عمومی صورت گرفت، مشوق هایی نیز 
برای عموم شهروندان در این راستا پیش بینی شده است که ارائه 10درصد میزان تخلف صورت گرفته در مفاسد مالی به فرد افشاکننده آن در 
صورت اثبات موضوع، از این جمله است.وی با تأکید بر اهمیت شفاف سازی در سیستم گسترده ای همچون شهرداری گفت: سامانه فاش با همین 
هدف راه اندازی شده و به تدریج اطاعات بیشتری درباره نحوه عملکرد شهرداری مشهد روی آن قرار می گیرد که ارائه گزارش عملکرد کمیسیون 

حمایت و تشویق اعام کنندگان مفاسد اداری در این سامانه، جدیدترین اقدام در جهت افزایش نظارت شهروندان بر عملکرد شهرداری است.

تامین منابع پایدار و ارتقا مشارکت از اهداف میان مدت شهرداری است حمایت و تشویق افشاکنندگان فساد در سامانه فاش

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شــورای اسامی شهر مشــهد از تصویب 
طرح مشــوق احیــای بافت هــا و بناهای 
تاریخی و واجد ارزش شهر مشهد خبر داد.

به گزارش صبح امروز محمدهادی مهدی 
نیا با اشــاره بــه این مصوبه روز گذشــته 
شورای شــهر اظهار کرد: بخش مهمی از 
هویت شهر ما به بافت هایی بازمی گردد که 
از سنوات گذشــته به ویژه در پیرامون حرم 
مطهر رضوی به عنوان هسته مرکزی شهر 
به یادگار مانده اســت. بخشی از این بناها 

درگذشــته با مداخله مستقیم نهاد شهرداری مواجه شــده که تبعاتی نیز داشته اما بخشی دیگری در حال 
حاضر موجود است.

مهدی نیا در ادامه گفت: ما مشــوق هایی در نظر گرفتیم تا مالکین تمام بناها شامل بناهایی که ثبت میراث 
فرهنگی شده و یا نشــده اند اما ازنظر تاریخی و فرهنگی واجد ارزش نگهداری هستند بتوانند از بنای خود 

بهره برداری هایی داشته باشند تا انگیزه تخریب و بازسازی ملک با نیات تجاری از بین برود.
به گفته وی این مشــوق ها در زمینه های مختلف طراحی شــده و منجر به آن خواهد شد تا بناها، راسته ها و 
معابر و بافتها هم به لحاظ کالبدی و نماسازی متناسب با شهرسازی و معماری بومی و اسامی اصاح شده 
و هم به لحاظ عملکردی در خود بناها امکان ایجاد فعالیتهایی به ویژه از جنس فرهنگی مهیا شــود تا روح 

و حیات شهری به مشهد بازگردد.
وی تأکید کرد: امیدواری بســیاری داریم ازآنجاکه این مصوبه حرکتی بدیع و جدید در حوزه حفظ و احیای 
بافت های واجد ارزش شهری است بتواند به افزایش هویت مندی و حفظ میراث فرهنگی و تاریخی ملموس 
بافت شــهری مشهد کمک کند. هم چنین رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای اسامی شهر 
مشــهد از تایید طرح تفصیلی حوزه جنوب غرب، اولین طرح از طرح های تفصیلی هفت گانه مشــهد پس از 
13 ســال تأخیر توسط شورای شــهر خبر داد.محمدهادی مهدی نیا بابیان اینکه برای تهیه طرح تفصیلی 
شهر مشهد، محدوده شهر به هفت حوزه تقسیم و برای هر حوزه یک مشاور تعیین شده بود، گفت: با انجام 
مطالعات توســط این هفت مشاور و تجمیع آن ها می توانیم به سند یکپارچه طرح تفصیلی برای تمام شهر 
مشــهد برسیم. اولین حوزه ارائه شده مربوط به حوزه جنوب غرب بود که بر طبق قانون شورا با بررسی های 
لازم آن را تائید کرده و برای تصویب به کمیســیون ماده 5 و پس ازآن شورای عالی شهرسازی و معماری 
ارســال کرد.وی ادامه داد: طرح دوم از حوزه جنوب شــرق نیز به شورا ارائه شده و در تاش هستیم باوجود 
محدودیت های ویژه کرونا با ارائه جلسات مستمر در کمیسیون های مرتبط ظرف دو هفته آینده بررسی های 
خــود را نهایی کرده و طرح را به صحن علنی برســانیم. همچنین شــهرداری برنامه زمانی خود را جهت 
ارائه ســایر طرح های تفصیلی ارائه و مقرر شده ماهانه یک طرح به شورا را تحویل دهد که اگر این برنامه 
رعایت شــود تا پایان سال تمام هفت حوزه طرح تفصیلی مشهد در شورا بررسی و برای تصویب به مراجع 
بالاتر ارجاع خواهد شــد.مهدی نیا خاطرنشان کرد: وقتی به طرح یکپارچه تفصیلی مشهد برسیم این طرح 
در سیســتم شهرسازی مدیریت شهری بارگذاری شده و بسیاری از مشکات شهروندان درباره پاسخگویی 
در حوزه شهرسازی حل میشود و شهرداری امکان پاسخگویی به متقاضیان خواهد داشت.رئیس کمیسیون 
شهرسازی و معماری شــورای شهر مشهد افزود: امروز در خصوص طرح حوزه جنوب غرب باوجود افتراق 
نظرهایی که بین اعضای شورا وجود داشت پس از بررسی و ارائه نظرات، موفق به اخذ نظر مشترک اعضا 

شدیم. 

 فرمانــده یگان حفاظت ســازمان ملی 
زمین و مسکن خراسان رضوی گفت: در 
سه ماه نخست امسال 230 هزار و 521 
مترمربع از زمین های ملی این اســتان 
بــه ارزش 2 هزار و 240 میلیارد ریال از 

چنگال متصرفان خارج شد.
 به گزارش صبح امروز ســرهنگ بهرام 
خسروی روز گذشته در جمع خبرنگاران 
افــزود: هدف از شــکل گیــری یگان 
حفاظت ســازمان ملی زمین و مسکن 
خراســان رضوی که برای نخستین بار 

در سال 1394 آغاز به کار کرد، جلوگیری از تصرف زمین و کوتاه کردن دست سودجویان است.
وی ادامه داد: این یگان در ســال گذشته 109 پرونده تصرفات زمین های ملی در خراسان رضوی را 

بررسی و آنها را از چنگال متصرفان آزاد کرد.
فرمانده یگان حفاظت ســازمان ملی زمین و مسکن خراسان رضوی گفت: یگان حفاظت از اراضی 
اداره کل راه و شهرســازی اســتان نیز ضمن جلوگیری از هرگونه تصــرف و تعرض به زمین های 
تحویلی دولتی و ملی با اجرای 2 حکم قضایی در ســه ماه نخســت امسال موفق به بازپس گیری و 
آزادســازی حدود چهار هزار و 400 مترمربع زمین به ارزش حدود 48 میلیارد و 500 میلیون ریال و 
35 مورد تصرف فوری به مســاحت 226 هزار و 121 مترمربع به ارزش 213 میلیارد و 210 میلیون 

ریال شده است.
وی افزود: این زمین ها شامل 9 قطعه زمین در مشهد، پنج قطعه زمین در طرقبه و شاندیز، 9 قطعه 
زمین در شهرســتان سبزوار، سه قطعه زمین در تربت حیدریه، یک قطعه در گناباد، چهار قطعه زمین 

در قوچان، 2 قطعه زمین در کات، یک مورد در باخزر و سه قطعه زمین در کاشمر است.
سرهنگ خسروی ادامه داد: این اقدامات با همراهی مراجع قضایی استان، کمیته شناسایی حفاظت و 
پیشگیری شورای حفظ حقوق بیت المال در اراضی ملی و منابع طبیعی و دستگاه های عضو شورای 

حفظ حقوق بیت المال صورت گرفته است.
وی با اشــاره به نقش مردم در پیشــگیری از تصرف و حفاظت از زمین های ملی گفت: شهروندان 
باید در زمان خرید زمین و ملک، برای اطمینان از اصالت آن از سازمان های مربوط استعام بگیرند.
فرمانده یگان حفاظت سازمان ملی زمین و مسکن خراسان رضوی گفت: بسیاری از افراد به صورت 
قولنامه ای زمین را خریداری کرده و بعدها مشــخص می شود جزو زمین های ملی و دولتی است که 

در چنین شرایطی، افراد عاوه بر ضرر مالی، مجبور به پرداخت خسارت نیز می شوند.
وی افزود: از هشت میلیون هکتار زمین ملی  در استان خراسان رضوی 6 میلیون هکتار دارای سند 

مالکیت است.
هم چنین اســتادیار گروه جغرافیا و مدیریت شهری در دانشگاه فردوسی مشهد گفت: بر اساس یک 
پژوهش علمی مشخص شد ظرف سالهای 1379 تا 1399 تغییر کاربری دامن سه هزار و 870 هکتار 
از عرصه های طبیعی در مشهد را گرفته و این زمینها را به بنای مسقف و ساختمان تبدیل کرده است.

محمدرحیم رهنما افزود: بر این اســاس ظرف 20 ســال اخیر عرصه های طبیعی شــامل زمینهای 
کشاورزی، کوهستانی، ارتفاعات، پوشش گیاهی و فضای سبز در محدوده جغرافیایی مشهد به محل 
استقرار فضاهای صنعتی، مســکونی، تجاری، کارگاهی و بناهای ساخته شده مسقف تغییر کاربری 

داده شده است. رد
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ایران کاندیدای میزبانی 

مهارت های فردی
 FIBA شد

فدراســیون بســکتبال ایران، آمادگی خود را برای میزبانی و برگزاری 
مســابقات انتخابی مهارت های فردی فیبا اعام کرد.به گزارش ایسنا و 
به نقل از روابط عمومی فدراســیون بسکتبال، با توجه به شیوع ویروس 
کرونا و فراهم نبودن شــرایط برگزاری مســابقات زیر 17 سال 2020، 
فیبا تصمیم گرفت مســابقات مهارت های فــردی انتخابی منطقه ای را 
جایگزیــن این رقابت ها کند. در پی این تصمیــم ایران آمادگی خود را 
برای برگزاری مســابقات انتخابی مهارت های فردی کمتر از 17 سال 

منطقه ای فیبا اعام کرد. این مســابقات با پروتکل های بهداشتی ارائه 
شــده از سوی فیبا برگزار می شود.  افرادی که پیش از تاریخ 1.1.2003 

متولد شده اند مجاز به شرکت در این رقابت ها هستند.
به جز ایران کشــورهای افغانســتان، هنگ کنگ، لبنان، مغولســتان، 
ســنگاپور، ســوریه، تایلند و امارات متحده عربی از منطقه آسیا اعام 
آمادگی کرده اند.  نحوه گروه بندی و برنامه مســابقات متعاقبا توسط فیبا 

اعام خواهد شد.

بیرانوند بالاخره به بلژیک رفت
سرانجام دروازه بان ملی پوش آنتورپ برای حضور در این تیم عازم بلژیک شد.

به گزارش ایســنا، پس از کش و قوس های فــراوان در نهایت بامداد امروز علیرضا بیرانوند ایران 
بــه مقصد بلژیک ترک کرد تا پــس از گذراندن آزمون های پزشــکی، در نمرینات تیم جدیدش 

شرکت کند.
پیش از این در 25 خرداد ســفر بیرانوند به خاطر مشکات ناشی از بیماری کرونا به تعویق افتاده 

بود.
دروازه تیم فوتبال پرســپولیس که قرار بود روز یک شنبه 25 خرداد نیز برای امضای قرارداد با تیم 
آنتورپ راهی بلژیک شود، به علت قوانین اتحادیه اروپا درباره کرونا نتوانست از ایران خارج شود.

 استقلال به خورشیدی رسید
اسامی داوران بازی های هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتبال ایران اعام شد.

به گزارش ســایت فدراسیون فوتبال، اسامی داوران قضاوت کننده در هفته بیست و پنجم رقابت 
های لیگ برتر ایران به شرح زیر است:

پنجشنبه 2۶ تیرماه

* ذوب آهن اصفهان – ماشین سازی تبریز
داور: محمدحســین ترابیان کمکها: علی اکبر نوری – محســن بابایی – مهدی مرجانزاده ناظر: 

یدالله جهانبازی
* پرسپولیس – فولاد خوزستان

داور: بیژن حیدری کمکها: ســعید علی نژادیان – مهدی الوندی – احمد محمدی ناظر: حســن 
کامرانی فر

جمعه 27 تیرماه
* تراکتورسازی تبریز – فولاد مبارکه سپاهان

داور: محمدحســین زاهدی فرد کمکها: آرمان اسعدی – علی احمدی – مرتضی منصوریان ناظر: 
محسن ترکی

* پارس جنوبی جم – شهرخودرو مشهد
داور: ســعید رحیمی مقدم کمکها: علیرضا ایلدروم – رضا حیــدری – جواد رحیم زاده ناظر: نادر 

جعفری
* گل گهر سیرجان – شاهین شهرداری بوشهر

داور: حمید حاج ملک کمکها: حسن یوسفی – مهدی سیفی – حامد سیری ناظر: محمود رفیعی
* صنعت نفت آبادان – استقال تهران

داور: اشــکان خورشیدی کمکها: محمد جواد مداح – امیرمحمد داودزاده – رضا عادل ناظر: حیدر 
شکوری

* سایپا تهران – پیکان تهران
داور: امیــر عرب براقی کمکها: یعقوب ســخندان – یعقوب حجتی – ناصــر جنگی ناظر: بهرام 

مهرپیما
* نساجی مازندران – نفت مسجد سلیمان

داور: یاســر همرنگ کمکها: میاد قاســمی – علیرضا طاهرخانی – حسین زمانی ناظر : فریدون 
اصفهانیان

به گزارش خبرنگار مهر، بازی های هفته بیست و پنجم لیگ برتر ایران روزهای پنجشنبه و جمعه 
هفته جاری در شهرهای مختلف کشور برگزار می شود.

مجیدییکجلسهمحرومشد

دیداراستقلالوپارسجنوبیتکرارمیشود
کمیتــه انضباطی آرای خــود را در خصوص 
تیــم های لیگ برتری صــادر کرد و بر این 
اســاس دیدار استقال و پارس جنوبی تکرار 

خواهد شد.
به گزارش سایت رســمی فدراسیون، براین 

اساس آرا ذیل اطاع رسانی می شود:
* دیدار تیم های فوتسال گیتی پسند اصفهان 
و مس سونگون ورزقان تبریز در حالی برگزار 
شــد که که تخلفاتی از ســوی هر دو تیم و 
نجفی، مدیرعامل باشــگاه مس ســونگون 
و حمید بی غم، ســرمربی تیم گیتی پســند 

صورت گرفت.
کمیته انضباطی پس از بررســی تخلفات از 
ســوی دو باشگاه و نفرات فوق مبنی بر عدم 
رعایت مــاده 71 مقررات انضباطی از طریق 
انجام مصاحبه علیه یکدیگر، تخلف انتسابی 
محرز، مسلم و تشــخیص داده و مستند به 
مــاده 71 مصوب 1397 مقررات انضباطی با 
رعایت ماده 94، هر یک از باشگاههای فوق 
، حمید بی غــم و حامد نجفی را به پرداخت 
20 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم کرد.) 

این رای قطعی است(
*دیدارتیم های فولاد خوزســتان و استقال 

تهران در حالی برگزار شد که از سوی فرهاد 
مجیدی تخلفاتی مبنی بر بدرفتاری نسبت به 
مقامات رسمی مسابقه و ایجاد وقفه در بازی 

به دلیل امتناع از خروج از زمین رخ داد
وی به یک جلسه از همراهی تیم خود محروم 
اســت و باید 200 میلیون ریال جریمه نقدی 
پرداخت کند) ایــن رای از حیث محرومیت 
قطعی و از حیــث جریمه نقدی قابل تجدید 
نظر اســت( گفتنی است، باشــگاه استقال 
به دلیل داشــتن 5 بازیکن اخطاری از سوی 
داور باید مبلغ 20 میلیون ریال جریمه نقدی 

پرداخت کند) این رای قطعی است(
*دیدار تیم های پارس جنوبی جم و استقال 
تهــران در هفته 23 لیگ برتــر که قرار بود 
در ورزشــگاه تختی جم برگزار شود، به دلیل 
عدم حضور تیم اســتقال بخاطر داشتن 9 
بازیکن) مبتا به کوید 19(برگزار نشد. پس 
از بررسی از ســوی کمیته انضباطی و سایر 
قراین موجود در پرونده فوق، عدم حضور تیم 
اســتقال موجه بوده و بنا به ماک ماده 63 
مقررات انضباطی مصوب سال 1397، حکم 
بر تکرار بازی موصوف صادر می شــود) این 
رای ظرف مدت یک هفته در کمیته استیناف 

قابل تجدید نظر است(
*دیدار تیم های نســاجی مازندران و فولاد 
خوزستان در هفته 23 لیگ برتر که قرار بود 
در ورزشــگاه وطنی قائمشهر برگزار شود، به 
دلیل عدم حضور تیم فولاد خوزستان بخاطر 

داشــتن چند بازیکــن و کادر فنی ) مبتا به 
کوید 19(برگزار نشد

پس از بررســی از ســوی کمیته انضباطی و 
سایر قراین و امارات موجود در پرونده فوق، 
عدم حضو تیم فولاد خوزســتان موجه بوده 

و بنــا به ماک ماده 63 مقــررات انضباطی 
مصوب ســال 1397، حکم بــر تکرار بازی 
موصوف صادر می شود) این رای ظرف مدت 
یــک هفته در کمیته اســتیناف قابل تجدید 

نظر است(

خبر

سوشا مکانی: بهتر است درباره آن شلوار صحبت نکنم!
دروازه بان سابق پرسپولیس و تیم ملی فوتبال ایران درباره 
حواشــی مختلف ســال های اخیرش به صحبت پرداخت و 
بار دیگر تاکید کرد که شــلوار زرد چیز بزرگی نیست که به 

آن گیر دادند.
به گزارش ایســنا به نقل از SID، سوشــا مکانی دروازه بان 
سابق پرسپولیس که اکنون در میوندالین نروژ بازی می کند 
درباره پیشرفت و سابقه خود گفت: من در پرسپولیس بازی 
کردم کــه 40 میلیون هوادار در آســیا دارد و تیم مطرحی 
است و به همین خاطر هواداران هنوز بازی های من را دنبال 

می کنند. حتی الان که در نروژ هستم.
وی ادامه داد: به هر حال بازی در پرسپولیس شرایط خاصی 

دارد. من جلوی 100 هزار نفر در داربی تهران در ورزشگاه 
آزادی تهران به میدان رفتم. بازی در پرســپولیس  چالش 
بزرگی است. در این تیم حق ندارید شکست بخورید یا روز 
بد داسته باشید چون فردای آن روز باید به هزاران نفر حتی 
در خیابان جواب بدهید. افتخار می کنم که 5 ســال دروازه 
بــان تیم ملی فوتبال ایران بودم و این بالاترین افتخار من 

است.
مکانی به دلیل پوشیدن شلوار زرد »باب اسفنجی« به مدت 
شــش ماه از فعالیت در فوتبال ایران محروم شده بود. حتی 
او به دلیل به اشــتراک گذاری تصاویری در اینســتاگرام با 
مشکاتی مواجه شــد که البته برای مورد دوم، تبرئه شد. 

او معتقد اســت یک شخصی حساب اینستاگرامش را هک 
کرده بود.

دروازه بان اســبق پرســپولیس در ادامه گفت: داستان های 
خنده دار برای مردم در سراسر جهان و به ویژه در اینجا در 
نروژ بوده است. من دچار مشــکل شدم اما یک شلوار زرد 
واقعا چیز بزرگی نیست. حتی وقتی تصویری از یک دوست 

را منتشر می کنید نباید چیز عجیبی باشد.
او در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: ترجیح می دهم 
درباره مــوارد عجیب صحبت نکنم، زیــرا این برای همه 
وحشــتناک است. مردم از آن بیزار هستند. معتقدم دولت ها 

باید بیشتر به مردم فکر کنند تا خودشان.
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 نماینده مردم بهار و کبودراهنگ بر اثر ابتلا به کرونا 
درگذشت 

نماینده مردم بهار و کبودراهنگ بر اثر ابتا به کرونا درگذشت 
گروه استان ها ـ عیسی جعفری نماینده مردم بهار و کبودراهنگ در 

مجلس شورای اسامی در گذشت.
به گزارش تســنیم، عیسی جعفری نماینده مردم بهار و کبودراهنگ 
در مجلس شورای اسامی که چندی پیش به دلیل ابتا به بیماری 

کرونا در بیمارستان بستری بود، درگذشت.
 کیومرث ســرمدی واله نماینده مردم اســدآباد در مجلس شورای 
اسامی و عضو مجمع نمایندگان استان همدان در گفت وگو با تسنیم 

این خبر را تائید کرد.
این نماینده که چندی پیش به کووید 19 مبتا شده بود و در قرنطینه 

به سر می برد به علت تشدید بیماری دعوت حق را لبیک گفت.
عیسی جعفری نماینده مردم بهار و کبودراهنگ در مجلس یازدهم 
پیش از این نیز توانســته بود به عنوان نماینده حوزه انتخابیه بهار و 

کبودراهنگ  به مجلس هشتم راه یابد.
 وی کارشناس ارشد برنامه ریزی شهری  بوده و عاوه برنمایندگی 
مجلس شــورای اســامی ســوابقی مانند فرمانداری شهرستان 

کبودراهنگ را در کارنامه خود دارد.

سخنگوی وزارت خارجه:
سند همکاری ایران و چین یک پیشنهاد است که باید چکش 

کاری شود 
ســخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اعام آمادگی جمهوری 
اســامی ایران برای انعقاد تفاهم نامه با کشــورهای دوست، گفت: 
هجمه ها به توافق 25 ســاله ایران با چین قطعا ریشه خارجی دارد و 
اقدامات گروه های ضد انقاب در این زمینه بر کسی پوشیده نیست.

ســخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اعام آمادگی جمهوری 
اســامی ایران برای انعقاد تفاهم نامه با کشــورهای دوست، گفت: 
هجمه ها به توافق 25 ســاله ایران با چین قطعا ریشه خارجی دارد و 
اقدامات گروه های ضد انقاب در این زمینه بر کسی پوشیده نیست.

به گزارش »انتخاب«، مهمترین اظهارات ســید عباس موسوی در 
نشست خبری امروز خود به شرح زیر است:

ایران برای سومین بار با توجه به نقض فاحش آمریکا و اروپا درباره 
اجرای تعهداتشــان، براساس بند 36 برجام بافاصله موارد نقض را 

اعام و خواستار حل و فصل اختافات شد.
پیگیری ها ادامه دارد منتظر پاســخ و واکنش اروپایی ها هســتیم. 
اروپایی ها با اینکه عضو برجام هستند سردمدار قطعنامه ای در شورای 
حکام شدند که بسیار عجیب و نقض کننده تعهدات آنها در برجام بود. 

ما رویکرد اروپا و سه کشور اروپایی را سازنده نمی دانیم.
سند ایران و چین نهایی شود در اختیار افکار عمومی قرار می گیرد

سند هنوز در حال مذاکره است و نه تعهدی در آن است و نه چیزی. 
یک پیشــنهاد اســت که باید چکش کاری شــود. آنها که بر موج 

احساسات ملی سوار می شوند این حساسیت ما را می دانند.
ســند اگر نهایی شــود در اختیار افکار عمومی قــرار می گیرد این 
جوسازی ها برای مختل کردن همکاری راهبردی دو کشور است و 

هر اقدامی در این راستا به دشمنان ایران کمک می کند.
آتش سوزی ناو آمریکایی در سن دیگو

خیلــی ارتباطی با ما پیدا نمی  کند. ناوهــای آمریکایی  چه زود آتش 
می گیرند. اخبار را پیگیری کنید یوزپلنگان آمریکایی مســئولیت آن 

را برعهده نگرفتند.
تاثیر حادثه نطنز بر روند فعالیت های ایران

هیچ. این یک ســوله ای برای آماده ســازی برخی اقام بود و کار 
اصلی نطنز روی زمین نیست و طبیعتا اقدامی که انجام شده و حادثه 
رخ داده تاثیر آن چنانی روی فعالیت ها نداشــته و بافاصله در حال 

بازسازی آن هستند و جایگزین خواهد شد.
درباره علت و علل اصلی حادثه نطنز همکاران و دوســتان در حال 
جمع بندی نهایی هســتند و اگر رژیم یا دولتی دست داشته طبیعی 
است که ایران واکنش قاطع و مهمی صورت خواهد داد و خواهند دید 

که دوران بزن دررویی تمام شده است.
بدهی کره جنوبی به ایران

هم در ســطح سفرا و هم مقامات وزارت خارجه دو کشور و مقامات 
بانک مرکزی دو کشور رایزنی ها ادامه داشته و این را ادامه خواهیم 
داد.بهانه ای کــه می آورند مبنی بر اینکه تحریم های آمریکا موجب 
می شود بدهی شما را ندهیم، اصا قابل قبول نیست. امیدواریم کره 

بدهی خود را به ایران پرداخت کند.
پرونده ترور شهید سلیمانی

عــاوه بر اعتراضات اولیه و شــکایتی که ایــران تقدیم نهادهای 
بین المللی کرد، تحول اخیری که رخ داد در یکی از مجامع بین المللی 

از ترور به عنوان اقدام غیرقانونی یاد شده است.
پیگیری های حقوقی ادامه دارد و لازم است تشریک مساعی با برخی 
کشــورهای همسایه از جمله عراق داشته باشیم که در حال تکمیل 
شدن است و بعد از آن اقدامات اصلی و پیگیری جدی با جمع آوری 

شواهد اقدام خواهد شد.
پرونده قاضی منصوری

به رغم عدم همکاری های اولیه مقامات ذیربط در رومانی، براساس 
گزارش ســفارت ما اخیرا بخش های ذیربط ما در سفارت دیداری با 
مقامات پزشکی قانونی رومانی داشتند و اعام کردند جسد متوفی را 
با ذکر دلایل مرگ آن به دادگاهی در این زمینه ارجاع خواهند داد که 
دادگاه بررسی خواهد کرد و بعد از آن اجازه خواهند داد با وکالتی که 
خانواده خواهد داد و محدودیت های کرونایی فروکش کند با پروازی 

جسد به ایران منتقل شود.

چرا برخی نمایندگان متوجه مشی رهبری نمی شوند؟
مرتضی طایی، چهره سیاســی اصولگرا و نزدیــک به قالیباف به 
خبرآناین گفــت: ایجاد فضای تقابلی بین دولت و مجلس، خاف 

مشــی رهبر انقاب اســت و حتی مردم نیز از این موضوع ناراحت 
هستند. تعجب می کنم که چرا برخی نمایندگان که تفکر انقابی نیز 
دارند، متوجه مشی رهبر انقاب در خصوص رابطه بین قوا نمی شوند. 
بیم آن دارم که عده ای با شعار های »انقابی بودن« و »اصولگرایی« 
برای حاکمیت و مردم هزینه ایجاد کنند. نمایندگان مجلس به سمت 
مجادله و انتقام گیری سیاسی نروند بلکه در مسیر کارآمدی، اصاح 
قوانین و نظارت بر دولت باشــند. ادامــه چنین رفتار هایی یک مانع 
بزرگ برای استقرار دولت انقابی در سال 1400 و افزایش مشارکت 
مردم اســت؛ نمایندگانی که برای اولین بار وارد مجلس شده اند، از 
رفتار های شــتاب زده پرهیز کنند. یک نماینده انقابی هرگز داد و 
بیداد نمی کند. شورای ائتاف و جامعه روحانیت مبارز به وظایف خود 

در قبال مجلس جدید عمل کنند.

توهین به دولتمردان حرام شرعی است
محسن علیزاده، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به بیانات 
رهبر انقاب اســامی در دیدار با نمایندگان مجلس یازدهم گفت: 
ایشان در همان زمان هم اولویت ها را ترسیم کردند و بهبود وضعیت 
اقتصادی و معیشــتی و فرهنگی را مســائل اصلی و دارای اولویت 
دانســتند. مردم درگیری نمی خواهند و از درگیری گریزان هستند و 

انتظار دارند مجلس انقابی یازدهم مشکات را حل کند. /ایرنا

طرح مالیات بر خانه های خالی، افزایش قیمت مسکن را 
متوقف می کند؟

سید احسان خاندوزی، نائب رئیس کمیسیون اقتصادی گفت: در حال 
حاضر تعداد خانه های کشور از تعداد خانوار بیشتر است یا در برخی از 
آمار این تعداد برابر است. به همین جهت نباید شاهد نوسانات قیمت 
مسکن در کشور باشیم. با تصویب نهایی این طرح در مجلس انتظار 
می رود پیام مؤثری در زمینه ساماندهی کردن اطاعات بازار مسکن 
به جامعه مخابره شده و امید برای توقف روند افزایش قیمت مسکن 

افزایش یابد. /مهر

دردسر استعفای ناگهانی عارف برای اصلاح طلبان
علی جمالی، عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران ســازندگی با 
بیان اینکه شورای عالی سیاستگذاری اصاح طلبان نمی تواند ادامه 
پیدا کند، گفت: اصاح طلبــان باید اختاف نظر های گفتمانی خود 
را حل کنند. اینکه آقایان موســوی لاری یا عارف از شــورای عالی 
سیاســتگذاری اصاح طلبان کنار رفته اند، دلیلی برای جدایی شان از 
جبهه اصاحات نیست و به همین دلیل، نمی توان آن ها را به خاطر 
جدایی از شــورای عالی، از اصاح طلبان جدا دانســت. اصاحات و 

اصاح طلبان در لابه لای جامعه رسوخ کرده اند. دقیقا به همین دلیل 
جامعه به هیچ وجه به کنارنشینی اصاح طلبان را برنمی تابد. /ایسنا

عقلای اصولگرا اجازه میدان داری تندرو ها را نمی دهند
ظریفیان فعال سیاسی اصاح طلب در گفت گو با »آزادی« خاطرنشان 
کرد: »به نظر من اصولگرا ها در آزمایش سختی قرار گرفته اند، جامعه 
از این نوع تنش ها و فراز و نشــیب خسته است و نیازمند رفع فوری 
مسائل و مشکات خود است؛ بنابراین باز گذاشتن دست طیف تندرو، 
دســت جریان اصولگرا که امید به آینده هم دارد، می بندد؛ بنابراین، 
معتقدم که طیف معتدل تر حتما تدبیری خواهند اندیشید و نمی گذارند 
که تندرو ها میدان دار جریان باشــد. اگر هم چنین نکنند و تندرو ها 
میدان دار شــوند، عملکرد آنان به پای کلیت جریان اصولگرا نوشته 
خواهد شد؛ کما اینکه عملکرد احمدی نژاد به پای آن ها نوشته شد و 

برایشان آسیب های جدی به همراه داشت.«
 

نماینده اصلاح طلب: ماهیت مجلس اصلاح طلبی است
نماینده مجلس شورای اسامی گفت: ماهیت مجلس، اصاح طلبی 
اســت و هدف این نهاد در هر دوره ای این است که قوانین مزاحم و 
موانع را اصاح کند. »حســن لطفی«، نماینده مردم رزن در مجلس 
شورای اسامی، ضمن تاکید بر اصاح طلب بودن خود در پاسخ به 
ســوالی درباره پیگیری برخی امور توسط اصاح طلبان در مجلس 
یازدهــم به خبرنگار برنــا گفت: اعتقاد من این اســت که تنها راه 
نجات کشــور اصاحات است، نه آن اصاحاتی که یک عده از آن 
سوءاســتفاده کنند. به عنوان مثال در حال حاضــر 11 هزار و 800 
عنوان قانونی داریم که مربوط به خود مجلس است، آیا این روند نباید 
تنقیح و اصاح شود؟! مسلم است که باید اصاح شود. اگر اسمش 
را اصاح نگذاریم چی بگذاریم. این نماینده مجلس شورای اسامی 
ادامه داد: همچنین سالانه 16 هزار نفر بر اثر تصادف در جاده ها جان 
خود را از دســت می دهند، آیا جاده ها و خودرو ها نباید اصاح شوند، 

اسم این را چه بگذاریم، تعمیرات بگذاریم؟!
 

مذاکره با امریکا نه شراب است که حرام باشد و نه نماز است 
که واجب باشد

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در مــورد مذاکره با آمریکا 
اعتقاد بینابینی دارد. احمد توکلی عضو مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام درباره مذاکره با آمریکا گفت من یک جمله را در دهه شــصت 
گفتم که مشهور شد. مذاکره با امریکا نه شراب است که حرام باشد 
و نه نماز اســت که واجب باشد. مذاکره با امریکا و حتی هر دشمنی 
بزرگ تر و بدتر از آن منوط است به حفظ مصالح و کرامت مسلمانان. 

باید ببینیم وضعیت چه اقتضا می کند. شــاید با بزرگ ترین دشمنان 
هم لازم باشــد مذاکره کرد و گاهی ضروری باشد که گفت وگویی 
انجام نشــود. اما اگر سوال این است که آیا الان وقت مذاکره است؟ 
قطعا نه! قرار است سر چه چیز مذاکره کرد؟ او که زیر تعهداتش زده  
است، تمام آنچه در مذاکرات قبلی پذیرفته  را نقض کرده  است، دیگر 
سر چه چیزی مذاکره کنیم؟ وقتی طرف مان آدم نیست، چرا مذاکره 
کنیم؟ اگر ســرش را بیندازد پایین و عین بچه آدم بیاید مذاکره کند 
می شود مذاکره کرد، اما مادامی که رفتار امریکا این گونه است، وقت 
مذاکره نیســت. من با ماهیت مذاکره مشــکلی ندارم اما در شرایط 

کنونی مذاکره را صاح و مفید نمی دانم.
 

قول و قرار مجازی ظریف با وزیر خارجه کویت
وزیر امور خارجه جمهوری اســامی ایران همکاری های دوجانبه و 
چندجانبه کشــور های منطقه را یک نیاز ضروری و دائمی دانســت 
و تاکیــد کرد: در این میــان همکاری ایران و کویــت می تواند در 
ابعاد مختلف توســعه یابد. به گزارش اداره کل اطاع رسانی و امور 
سخنگویی وزارت امور خارجه، محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه 
روز دوشنبه در ادامه رایزنی های منطقه ای جمهوری اسامی ایران 
با شــیخ احمد ناصر المحمد الصباح وزیر امور خارجه دولت کویت از 
طریق ویدئو کنفرانس گفتگو و تبادل نظر کرد. در این گفت وگوی 
تصویری دو طرف ضمن بررسی موضوعات مورد عاقه در خصوص 
همکاری هــای دو جانبه و آخرین تحــولات منطقه ای و بین المللی 
بر تداوم رایرنی های دو کشــور تاکیــد کردند. ظریف در این گفتگو 
همکاری هــای دوجانبه و چندجانبه کشــور های منطقه را یک نیاز 
ضروری و دائمی دانست و تاکید کرد در این میان همکاری ایران و 

کویت می تواند در ابعاد مختلف توسعه یابد.
 

اشتباه بزرگ دولت روحانی
 از نگاه عضو تشخیص مصلحت نظام

عضو تشــخیص مصلحت نظام بزرگترین اشــتباه دولت روحانی را 
گذاشــتن همه تخم مرغ هایش در یک سبد می داند.احمد توکلی 
عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام درباره پرسشــی در مورد 
شکست یا موفقیت برجام معتقد است اشتباه بزرگ دولت روحانی این 
بود که همه تخم مرغ هایش را در سبد برجام گذاشت. از آب خوردن 
گرفته تا تحریــم، جنگ و صلح را منوط به برجام کرد و چون همه 
اینها یکجا رخ نداد، این باعث شــد که برجام برای دولت روحانی به 

یک شکست بدل شود.
 منبع: تابناک
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